

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

■ ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၅ ရက် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ် ၂၈ ရက်၊ တနင်္လာနေ့၊ အတွဲ [၅၅]၊ အမှတ် [၁၈၀]

**အတတ်ပညာနှင့်တူသောဥစ္စာမရှိ**

- \* အတတ်ပညာနှင့်တူသောဥစ္စာသည်မရှိ၊
- \* အတတ်ပညာကို ခိုးသူတို့မခိုးနိုင်၊
- \* အတတ်ပညာသည် ယခုဘဝ၌ အဆွေခင်ပွန်း ဖြစ်၏၊
- \* တမလွန်လောက၌ ချမ်းသာကို ဆောင်စေ တတ်၏။



## နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြု ညစာစားပွဲတက်ရောက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် ယနေ့ညပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန်ဥပစာရင်ပြင်၌ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က တည်ခင်းဧည့်ခံသည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် (၇၁)နှစ်မြောက် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ \*  
 နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာ စားပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

## နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်ဖော်ဆောင်သည့်နေရာတွင် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ်ခံယူပြီး ပြည်သူလူထု၏ အကျိုးစီးပွားကို ဆက်လက်ဖော်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်



နေပြည်တော် မတ် ၂၇

၂၀၁၆ ခုနှစ် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်စစ်ရေးပြကွင်းကြီး၌ တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်လေးရပ်နှင့် အညီ အနှစ်သာရရှိစွာ ကျင်းပသည်။ စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ ☆

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူမင်းအောင်လှိုင် စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်း ကြီးများအား စစ်ဆေးစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ဒဂုံမုယောစပါးအားဖြည့်အချိုရည်ကို ယောက်သုံးသူများ ပိုမိုအဆင်ပြေလွယ်ကူစေရန် ယခင် 330ml သံဘူးများအစား မူရင်းအရသာနှင့် သဘောအာသာများ မပြောင်းလဲဘဲ လှပသစ်လွင်သော 250ml သံဘူးများအဖြစ် ပြောင်းလဲထုတ်လုပ်လိုက်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

**DAGON Malta Fresh**

ဒဂုံမုယောစပါးအားဖြည့်အချိုရည် ကုန်ဆုံးသွားသော စွမ်းအားများ DAGON Malta Fresh နဲ့ဖြည့်စွမ်းထား ၀၀၀

ရရှိ - ၀၁-၆၅၁၁၇၇ ၊ ၆၅၂၁၆၅ ၊ ၆၅၆၇၄၅ ၊ ၆၅၆၇၆၆ [www.dagonbeverages.com](http://www.dagonbeverages.com)

★ STARMART nine mile showroom (၉)မိုင် ပြည်ဆိပ်။ ရန်ကင်းမြို့၊ ရန် ၀၉-၃၀၉၉၁၃၃၁ ၊ ၃၀၉၉၁၃၃၂ ၊ ၃၀၉၉၁၃၃၃ [www.starmartninemileshowroom.com](http://www.starmartninemileshowroom.com)



\* ရှေးဦးစီး

တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံ ပွဲနှင့်ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ရန်ပြုသည်။

ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ စတင်ကျင်းပ ချိန်တွင် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော် နေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တပ်မတော် နေ့စစ်ရေးပြကွင်းနှင့် ဘုရင့်နောင် ရိပ်သာတို့မှ မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်ဖောက်ရန်ပြုကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးတို့သည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြ သော ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာ စိုင်းမောက်ခမ်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်နန်း ရွှေမှုန်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်း နှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်အေးမြင့်၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၊ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူး ကြီးစိုးဝင်းနှင့်ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲ ရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)ပူးတွဲ တာဝန်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်အောင်မြင့်နှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)မှ

တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့်ဇနီး များ၊ တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိ ကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ လွှတ်တော် ကော်မတီများမှဥက္ကဋ္ဌများ၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးများ၊ တပ်မတော်သား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ စစ်ရေးပြမှုကြီးနှင့် စစ်ကြောင်းမှူး များ၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ သီဟသူရဘွဲ့၊ သူရဘွဲ့၊ သူရဲကောင်း မှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ် ရရှိသူများနှင့် အမွေခံများ၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုး ထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံခြားစစ်သံရုံးများမှ စစ်သံမှူးများ နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှု ထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့ စစ်နှင့် နယ်ခြားစောင့်ပဟိုအကြံပေး ကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့များ၊ တိုင်းရင်းသား ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၊ တက္ကသိုလ်လေ့ကျင့် ရေးတပ်များမှတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာ နိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီအဖွဲ့ဝင် များ၊ အနုပညာရှင်များ၊ စစ်ချီသီချင်း၊ စစ်သည်တေးသီချင်း၊ ကဗျာ၊ ဝတ္ထုတို ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသူများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူ များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံ နှုတ်ဆက်ကြသည်။ (အေပီယာပုံ) ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်



ရှေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီးတို့က တက် ရောက်လာကြသည့် ဧည့်သည်တော် များအား ဂုဏ်ပြုညစာဖြင့် တည်ခင်း ဧည့်ခံသည်။ (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်ဧည့်ခံပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြု ညစာစားပွဲတွင် ညစာမသုံးဆောင်မီ

နှင့်သုံးဆောင်နေစဉ်အတွင်း ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးနှင့်စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် မြဝတီတေးဂီတ အဖွဲ့နှင့်တွဲဖက်၍ အနုပညာရှင်များ က တေးသံသာများဖြင့် ဧည့်ခံဖျော်ဖြေ ကြသည်။

အနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများ အား ဇေယျာသီရိဗိမာန်သာင်ဆောင် ခန်းမ၌ မြဝတီအငြိမ့်အဖွဲ့နှင့် နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး တပ်ခွဲ များမှ စစ်သည်၊ စစ်သမီးများက ယဉ်ကျေးမှုအကပဒေသာများဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က ကပြဖျော်ဖြေကြသည့် အနုပညာရှင် များ၊ နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး တပ်ခွဲများမှ စစ်သည်၊ စစ်သမီးများနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြု ပန်းခြင်းများ ပေးအပ်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

# တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြုဇာတ်လမ်းတွင်ပါဝင်ခဲ့သည့် အနုပညာရှင်များနှင့် တေးသီချင်း၊ ကဗျာနှင့် ဝတ္ထုစာမူဆုရရှိသူများအားဂုဏ်ပြု

## နေပြည်တော် မတ် ၂၇

(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဂုဏ်ပြုဇာတ်လမ်းဖြစ်သည့် အညတရ မိုးကောင်းကင်ဇာတ်လမ်းတွင် ပါဝင် သရုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည့် အနုပညာ ရှင်များနှင့် စစ်ချီတေး၊ စစ်သည် တေးသီချင်း၊ ကဗျာနှင့် ဝတ္ထုစာမူ ဆုရရှိသူ စာပေပညာရှင်များအား ဂုဏ်ပြုဆု၊ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ၌ ကျင်းပရာ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ပူးတွဲတာဝန် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်အောင်မြင့်၊ ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်မှူးမှ တပ်မတော်အရာရှိ ကြီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်တိုင်းမှူး၊ အညတရမိုးကောင်း ကင်ဇာတ်လမ်းတွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် အနုပညာရှင်များ၊ စစ်ချီတေး၊ စစ်သည်တေးသီချင်း၊ ကဗျာနှင့် ဝတ္ထုစာမူဆုရရှိသူ စာပေပညာရှင် များ တက်ရောက်ကြသည်။



စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဆန်းဦးက တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြု အညတရမိုးကောင်းကင်ဇာတ်လမ်း တွင်ပါဝင်ခဲ့သည့် အကယ်ဒမီဝေဠုကျော်အား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်း ပေးအပ် စဉ်။ (မြဝတီ)

နေ့ဂုဏ်ပြု အညတရမိုးကောင်းကင် ဇာတ်လမ်းတွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် ဇာတ်ကားဖြစ်မြောက်ရေး တာဝန်ခံ ဗိုလ်မှူးကြီး ခင်မောင်ချို၊ ထုတ်လုပ် မှုတာဝန်ခံ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ကျော်ဦး၊ ဝတ္ထု၊ ဇာတ်ညွှန်းနှင့် ဒါရိုက်တာ ဗိုလ်ကြီးတင်အောင်စိုး၊ စက်မှုနှင့် တည်းဖြတ် ဗိုလ်ကြီး

ပညားအောင်၊ ဒါရိုက်တာနှင့် သရုပ် ဆောင်အကယ်ဒမီ ဝေဠုကျော်၊ ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် နေဒွေး၊ အေးမြတ်သူ၊ အကယ်ဒမီ မေသဉ္ဇာဦး၊ အကယ်ဒမီ ယွန်းယွန်း၊ ဝမ်းပုံ၊ မိုးလရောင်နှင့် ဟန်ဆက်လူလူတို့ အား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ

ပေးအပ်သည်။ ဆက်လက်၍ တပ်မတော်နေ့ ကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေး အရာရှိချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မောင်မောင်အေးက (၇၁) နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ စစ်ချီ တေးသီချင်းပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆု ရရှိသော တပ်ကြပ်ကြီး ဖုန်းမြင့်၊

ဒုတိယဆုရရှိသော ဒေါ်ခင်မိုးထွေး/ မိုးသူ(သူခမ)၊ တတိယဆုရရှိသော တပ်ကြပ်ကြီး စောစံနေကန်စော၊ နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသော ဦးဝေလင်း (ဝေလင်း-သူခမ)နှင့် တပ်ကြပ်ကြီး ဇော်မျိုးထွန်း၊ စစ်သည်တေးသီချင်း ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ဒေါ်ခင်စန္ဒီစိမ့်(အလင်္ကာမေ)၊ ဒုတိယ ဆုရရှိသော ဗိုလ်ကြီး ညွှန်ပိုင်စိုး (စစ်သူ)၊ တတိယဆုရရှိသော တပ်ကြပ်ကြီး ဖုန်းမြင့်၊ နှစ်သိမ့်ဆု ရရှိသော ဒေါ်မေသန့်ရွှေ(ငယ်သန့်- သူခမ)နှင့် ဦးဝေလင်း(ဝေလင်း- သူခမ)တို့အား ဂုဏ်ပြုဆု၊ ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာနှင့် အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ် သည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်နေ့ ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် မိုးမြင့်ထွန်းက ကဗျာတိုပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိ သော ဦးမိုးအောင်(မောင်မောင်မိုး အောင်)၊ ဒုတိယဆုရရှိသော ဦးအေးဝင်း (မင်းသစ်ဝင်း- ကျောက် တံခါး)၊ တတိယဆုရရှိသော ဦးမြင့်ငွေ (ချမ်းမြဆောင်း-ကလေး)၊ နှစ်သိမ့်ဆု ရရှိသော တပ်ကြပ်ကျော်ကျော် (မနောသစ်-ပခုက္ကူ)၊ ကဗျာရှည်ပြိုင်ပွဲ တွင် ပထမဆုရရှိသော ဦးခင်မောင် ထွန်း(မင်းသွေးနွယ်-ဇီးကုန်း)၊ ဒုတိယ

ဆုရရှိသော ဦးမျိုးဌေး(ဝင်းနွယ်- သစ်တော)၊ တတိယဆုရရှိသော ဒေါ်ခိုင်သူဇာဝင်း (ခင်လယ်လယ်ချစ်- မြန်ဂုဏ်)၊ နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသော ဗိုလ်မှူးတင်ထွန်း(ငြိမ်း) (မောင်ရင် ငြိမ်း)တို့အား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် တပ်မတော်နေ့ ပြန်ကြားရေးနှင့် သတင်းထုတ်ပြန် ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ် အောင်ရဲဝင်းက ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ဗိုလ်မှူးကျော်ရဲ သိန်း (ကျော်တေဇ-ဥက္ကလာ)၊ ဒုတိယ ဆုရရှိသော ဗိုလ်မှူး မြင့်ဇော်လင်း (မျိုးချစ်)၊ တတိယဆုရရှိသော ဦးစံ ရွှေမင်း(ကျော်ဖြိုးလွင်)၊ နှစ်သိမ့်ဆု ရရှိသော တပ်ကြပ်ကြီး/စာရေးဆရာ မောင်မောင်လွင်(မောင်မောင်လွင်- ရွှေဘိုသား)နှင့် တပ်ကြပ်ဟန်စိုး (ဟန်စိုး-မြစ်ကျိုး)၊ ဝတ္ထုရှည်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ဗိုလ်ကြီးဇော်ဝင်းဦး (လွတ်လပ်မောင်-ဆိပ်ဖြူ)၊ ဒုတိယဆု ရရှိသော ဒေါ်မြင့်မြင့်သိန်း(တက္ကသိုလ် မြမူ)၊ တတိယဆုရရှိသော ဗိုလ်ကြီး ဝင်းထက် (ဝမ်းထက်မိုး-ဇိန့်- အောင်လံ)၊ နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသော ဦးအောင်ကျော်မိုး (သင်မိုးနီ)နှင့် ဦးအောင်ကိုကိုဦး(ထက်ဝေအောင်- စစ်ကိုင်း)တို့အား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

# စာပေဟောပြောပွဲ သုံးခွမြို့၌ ကျင်းပ

## ရန်ကုန် မတ် ၂၇

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သုံးခွမြို့၌ ဒေါ်မိန်းခလေး ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက် (၇၅) နှစ်ပြည့် စိန်ရတုအထိမ်းအမှတ် စာပေဟောပြောပွဲကို မတ် ၂၆ ရက် ည ၇ နာရီခွဲက ဒေါ်မိန်းခလေးပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်ရှေ့ကျင်းပရာ စာရေးဆရာများဖြစ်သော ဆရာမြင်းမူမောင်နိုင်မိုးက ဘဝထဲက ကဗျာ၊ ကဗျာထဲကဘဝ ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဆရာမောင်ခင်မင် (ခန့်ဖြူ) က ပျားရည်တစ်စက်၊ ကြက်စွပ်ပြုတ်တစ်စွန်း ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဆရာလယ်တွင်းသားစောချစ်က ဘဝနှင့်စာပေ ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း စာပေရေးရာများဟောပြောခဲ့ရာ စာပေချစ်မြတ်နိုးသူများနှင့် စာပေဝါသနာရှင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း ကိုကျော်(သုံးခွ)

ကိုကျော်(သုံးခွ)

# ချယ်ရီပန်းပွဲတော် ဝါရှင်တန်၌ ကျင်းပ

ဝါရှင်တန် မတ် ၂၇

နွေဦးရာသီရောက်သည့် အထိမ်းအမှတ်၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့အကြား ခိုင်မြဲသောဆက်ဆံရေးအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် နှစ်စဉ် ကျင်းပမြဲဖြစ်သော အမျိုးသားချယ်ရီပန်းပွဲတော်ကို ဝါရှင်တန်၌ စတင်ကျင်းပ နေပြီဖြစ်သည်။

အမေရိကန်မြို့တော် ဝါရှင်တန်တွင် ပိုတိုမက်မြစ်ကမ်းဘေးတစ်လျှောက် နှင့် အခြားသောနေရာများတွင် စိုက်ပျိုးထားသော ချယ်ရီပန်းပင်တို့သည် ၁၉၁၂ ခုနှစ်က တိုကျိုမြို့တော်ဝန်၏ လက်ဆောင်တစ်ခုဖြစ်သည်။

ယင်းအပင်တို့သည် ပုံမှန်ထက်ရက်သတ္တတစ်ပတ်ခန့်စော၍ ပွင့်နေကြပြီ ဖြစ်သည်။

စနေနေ့က ကျင်းပသော ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား၌ ဝါရှင်တန်မြို့တော်ဝန်က “ဒါဟာ တစ်ချိန်တုန်းက ဂျပန်လူမျိုးတွေပေးခဲ့တဲ့လက်ဆောင်တစ်ခုအတွက် ကျင်းပခြင်းပါပဲ” ဟု ပြောခဲ့သည်။

အမေရိကန်ဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီး ခန့်နီဒီရိုဆန်ဆေးက ယင်းပွဲတော်သည် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို ကောင်းသထက်ကောင်းအောင် ရောင်ပြန်ဟပ်စေသည်ဟု ပြောခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ နှစ်နိုင်ငံလုံးမှ အနုပညာရှင်များ တက်ရောက်ပြီး ဖျော်ဖြေမှုများ တင်ဆက်ခဲ့သည်။ ပွဲတော်ကာလသည် ဧပြီလအလယ်ပိုင်းအထိ ဖြစ်သည်။ (အင်နီအိတ်ချ်ကေ)



# ရုရှားအကူဖြင့် ပါမိုင်ရာမြို့တွင် ဆီးရီးယားတပ်များအောင်ပွဲခံ

ဆာရွတ် မတ် ၂၇

ရုရှားတို့၏လေကြောင်းပစ်ကူ နှင့်အတူ ဆီးရီးယားအစိုးရတပ် များ စနေနေ့က ပါမိုင်ရာမြို့၌ အောင်ပွဲခံခဲ့ပြီး အိုင်အက်စ်စစ်သွေး ကြွများအား အဓိကထိုးစစ်ဆင်ကာ ဒေသအချို့ ထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း ဆီးရီးယားနိုင်ငံပိုင် မီဒီယာက

ရေးသားသည်။

တင့်ကားများနှင့် သံချပ်ကာ ယာဉ်များက မြို့ပြင်ပမှစစ်တပ်များပြုလုပ်နေသကဲ့သို့ ပါမိုင်ရာ

မြို့အတွင်း အဆောက်အအုံများမှ မီးခိုးမီးတောက်များ ထွက်ပေါ်လျက် ရှိသည်ကို ရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့် ပြသခဲ့သည်။



ဆီးရီးယားစစ်တပ်နှင့် မဟာမိတ် တိုက်ခိုက်ရေးသမားများသည် ပါမိုင်ရာမြို့ကို သုံးပတ်ကြာ အဓိက ထိုးစစ်ဆင် တိုက်ပွဲကြီး ဆင်နွှဲခဲ့ ကြောင်း ဆီးရီးယားလူ့အခွင့်အရေး စောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့က ပြောသည်။

ဆီးရီးယားအစိုးရတပ်များသည် ပါမိုင်ရာမြို့ကို သုံးပတ်တစ်ပတ်ထိန်းချုပ် ထားကြောင်း၊ အဓိကအားဖြင့် အနောက်ပိုင်းနှင့် မြောက်ပိုင်း တွင်ဖြစ်ကြောင်း လူ့အခွင့်အရေး စောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့က ပြောသည်။

ယင်းမြို့ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် မေလ က အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွ အုပ်စုက သိမ်းပိုက်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ (ရိုက်တာ)

# စစ်ပွဲပြစ်ပွားရာဒေသများကို ဆန့်ကျင်သည့် ဆန္ဒပြပွဲများ ဂျာမနီ၌ ကျင်းပ

ဘာလင် မတ် ၂၇

ဂျာမနီမြို့တော်ဘာလင်ရှိလမ်းမများတွင် ဆန္ဒပြသူများက စစ်ပွဲနှင့် လက်နက်တင်ပို့မှုများကို ဆန့်ကျင်သည့်အနေဖြင့် စနေနေ့က ဆန္ဒပြခဲ့ကြ သည်။ အဆိုပါဆန္ဒပြပွဲသည် နှစ်စဉ်ဂျာမနီ၌ ကျင်းပလေ့ရှိသော ရိုးရာ အစီစတော့ပွဲတော်ချီတက်ခြင်းအထိမ်းအမှတ်၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခု ဖြစ်သည်။

ပြည်သူများသည် အစီစတော့ပွဲတော်အားလုပ်ရက်များအတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆန္ဒပြပွဲများကို လမ်းများပေါ်တွင်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ယခုနှစ်အစီစတော့ပွဲတော်ချီတက်မှုသည် စစ်ပွဲများဖြစ်ပွားနေသော ပဋိပက္ခ များရှိရာဒေသများနှင့် ဒုက္ခသည်ပြည်သူများ ကြုံတွေ့နေရသော နိုင်ငံတစ်ဝန်း ရှိ နေရာဒေသပေါင်း ၈၀ တို့တွင် လက်နက်တင်ပို့မှုများ၊ နှုတ်ကမ်းလေးစားမှုများနှင့် အခြားမုန်းတီးရေးကိစ္စရပ်များ စသည် တို့ကို ချီတက်ဆန္ဒပြခြင်းဖြစ်သည်။ ဘာလင်အရှေ့တောင်ဘက်ရှိ နယူးကို လင်းတွင် စစ်ပွဲသည်အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်သည်ဟူသော ဆောင်ပုဒ်ဖြင့် စနေနေ့က ပြည်သူ ၂၀၀၀ခန့်ပါဝင်သော လူထုစည်းဝေးပွဲကျင်းပခဲ့ကြောင်း ၎င်းအဖွဲ့အစည်းက ပြောခဲ့သည်။ ၎င်းဆန္ဒပြပွဲများသည် ဆီးရီးယားနှင့် အီရတ်နိုင်ငံရှိ စစ်ပွဲများ ရပ်တန့်ရန်တောင်းဆိုခဲ့ပြီး လေကြောင်းတိုက်ခိုက် မှုများ၊ ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည်များအရေး ဖြေရှင်းရေးကဲ့သို့သောကိစ္စရပ် များနှင့် ဆီးရီးယားပဋိပက္ခကို နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာဖြေရှင်းမှုများ အတွက် ထောက်ခံကြောင်းဆန္ဒထုတ်ခဲ့ကြသည်။ (ဆင်ဟွာ)

# ဝါရှင်တန်ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၌ အိုင်အက်စ်နိုမ်နင်းရေးကဏ္ဍ ဆွေးနွေးမည်

ဝါရှင်တန် မတ် ၂၇

ဘရပ်ဆဲလ်၌ ဆိုးရွားသော အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခံရမှုဖြစ်ပွားပြီး နောက် ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်များသည် နျူကလီးယား လုံခြုံရေးအစည်း အဝေးကျင်းပစဉ်အတွင်း လာမည့်သီတင်းပတ်တွင် အထူးကဏ္ဍတစ်ရပ်ကို ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မြို့ပြဧရိယာအတော်များများကို အိုင်အက်စ်ကဲ့သို့သော အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက ခြိမ်းခြောက်မှုများပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး အဆိုပါ ထိပါးကျူးလွန်မှုများအပေါ် အဖြေရှာသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေး မည်ဖြစ်သည်။

နျူကလီးယားလုံခြုံရေး အဓိကဆွေးနွေးမည့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး တက်ရောက်ရန် ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်များသည် လာမည့်သီတင်းပတ်ထဲတွင် ဝါရှင်တန်သို့ရောက်ရှိကြမည်ဖြစ်သည်။

“အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ကို ဆန့်ကျင်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ပေါင်းစည်းအားထုတ်မှု ကို ပြန်လည်ဆန်းစစ်ရမယ့် အခွင့်အရေးတစ်ရပ်ပဲ။ လူသားတွေကို

ကာကွယ်ဖို့ တစ်ကမ္ဘာလုံးစုစည်းစည်းရှိကြတယ်ဆိုတာကို ပြရမယ်”ဟု အမေရိကန်သမ္မတ ဘားရက်အိုဘားမားက အပတ်စဉ် ရေဒီယိုမိန့်ခွန်းနှင့် အင်တာနက်ဝက်ဆိုက်မှ တစ်ဆင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းသို့ ယနေ့ ပြောကြားခဲ့ သည်။ ဝန်ကြီးချုပ် နရ်ဒြာမိုဒီ၊ နာဝင်ရှရစ်နှင့် တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင် အပါအဝင် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းခေါင်းဆောင်များသည် လေးကြိမ်မြောက် ကျင်းပသော အဆိုပါ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မတ် ၃၁ ရက်နှင့် ဧပြီ ၁ ရက်တို့တွင် ကျင်းပမည့် နှစ်ရက်တာ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၌ နိုင်ငံပေါင်း ၅၀ ကျော်မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြမည်ဖြစ်သည်။

ဆွေးနွေးချက်များ၌ ခြိမ်းခြောက်မှု အရှိန်မြင့်မားလာသည့် ယူရေနီယံ အဆင့်မြင့် အသုံးပြုမှုများကို လျော့ချရေး၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ လုံခြုံရေး၊ နျူကလီးယားအကြမ်းဖက်ကြီးပမ်းမှုဖြစ်ပွားစေရန် နျူကလီးယား မှောင်ခိုမှုများကို စုံစမ်းဖော်ထုတ်ရေးတို့ပါဝင်ကြောင်း ယမန်နေ့က အိမ်ဖြူ တော်ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ (ပီတီအိုင်)

# လူနာတင် ရဟတ်ယာဉ်ပျက်ကျ၊ လေးဦးသေဆုံး

နယူးယောက် မတ် ၂၇

စနေနေ့ကဖြစ်ပွားသော ယာဉ်မတော်တဆမှုမှ လူနာတစ်ဦးအပါ အဝင် ကျန်းမာရေး ဆေးကုသပေးရန် လူလေးဦးလိုက်ပါလာသော ရဟတ်ယာဉ်တစ်စင်းသည် အလာဘားမား၌ ပျက်ကျခဲ့ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။

အဆိုပါ ယာဉ်သည် အလာဘားမားရှိ သစ်တောတစ်ခုအတွင်း ပျက်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကြက်ခြေနီအဖွဲ့ကပြောသည်။ ရဟတ် ယာဉ် ပေါ်ပါရှိသူ ဆေးလုပ်သားတစ်ဦး၊ သူနာပြုတစ်ဦး၊ လေယာဉ်မှူးနှင့် လူနာ တစ်ဦးတို့ သေဆုံးခဲ့ရကြောင်း မီဒီယာဖော်ပြချက်များအရ သိရသည်။

ဖလော်ရီဒါပိုင်နက်နယ်မြေနှင့် ထိစပ်နေသော နယ်စပ်မှ ၂၅ မိုင်ခန့် အကွာတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော အဆိုပါ ယာဉ်ပျက်ကျမှုကို အမျိုးသား သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေး လုံခြုံရေးအဖွဲ့တာဝန်ရှိသူများက စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။ (ရိုက်တာ)

# ပါကစ္စတန် လာဟိုးမြို့ ပန်းခြံအပြင်ဘက်၌ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား

လာဟိုး မတ် ၂၇

ပါကစ္စတန်အရှေ့ပိုင်းမြို့တော် ဝန်ကြီးချုပ် နာဝင်ရှရစ်မိနီနိုင်ငံရေးအရ အချက်အချာကျသော ပန်ဂျပ်ပြည်နယ် လာဟိုးမြို့ရှိ ပန်းခြံအပြင်ဘက်၌ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ၁၀ ဦးသေဆုံးပြီး ၃၀ ဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်း ကယ်ဆယ်ရေးဌာနဆိုင်ရာများကပြောသည်။

အဆိုပါ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်စဉ် အတိအကျကို မသိရသေးကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောသည်။ ကယ်ဆယ်ရေးတာဝန်ခံ ပြောခွင့်ရသူက ဂူလ်ရှန် အိုက်ဘယ် ပန်းခြံအပြင်၌ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားကြောင်း ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများကို ဆေးရုံများသို့ ပို့ဆောင်ပေးထားကြောင်း ဒဏ်ရာရသူများမှာ အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးငယ်များဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နျူကလီးယားလက်နက်ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး လူဦးရေ သန်း ၁၉၀ခန့်ရှိသော ပါကစ္စတန်နိုင်ငံသည် တာလီဘန် သူပုန်များ၊ ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်သော သေနတ်သမားများနှင့် အကြမ်းဖက်မှုများဖြင့် ပြည့်နှက်နေသော နေရာတစ်ခုဖြစ်ရာ ပန်ဂျပ်ပြည်နယ်သည် အဆိုပါ အမှုများ အဖြစ်ပွားဆုံးပြည်နယ် ဖြစ်သည်။ (ရိုက်တာ)

# တပ်မတော်အား လက်ရှိအခြေအနေအထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ခြင်းသည် တပ်မတော်အကြီးအကဲဟောင်းများ၏ ဦးစီးဦးဆောင်ပြသခဲ့မှုများကြောင့်ဖြစ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

(၇၁) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသော တပ်မတော်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများအား တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများက ဂါရဝပြုသည့်အခမ်းအနားကို ယနေ့ နေ့လယ်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန်၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ ဂါရဝပြုသည့်အခမ်းအနားသို့ တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိကြီး ၃၉ ဦးနှင့် ဇနီး ၁၄ ဦး တို့ ကန်တော့ခံတက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ဂါရဝပြုကန်တော့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ယခုအခမ်းအနားသည် တပ်မတော်အကြီးအကဲဟောင်းများကို လက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် တပ်မတော်ခေါင်းဆောင်များက ဂါရဝပြုခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့တပ်မတော်အား လက်ရှိအခြေအနေရောက်သည်အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ခြင်းသည် တပ်မတော်အကြီးအကဲဟောင်းများ၏ သင်ဆရာ၊ မြင်ဆရာ၊ ကြားဆရာအဖြစ် ရှေ့မှဦးစီးဦးဆောင်ပြုပြီး ပြသခဲ့မှုများကြောင့်ဖြစ်၍ ကျေးဇူးမမေ့ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်၏အမိအဖများပင်ဖြစ်၍ မိမိတို့တာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်တွင် ပြုစုစောင့်ရှောက်ခွင့်ရသည်ဟု ခံယူပါကြောင်း၊ တစ်ရက်စစ်သားဖြစ်ပါက ထာဝရစစ်သားဖြစ်သည်ဆိုသည့် စကားအတိုင်း တပ်မတော်ကို မိမိတို့၏ ကျေးဇူးရှင်အဖြစ် တစ်သက်လုံးခံယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်

သားများအနေဖြင့် နေ့စဉ် ရွတ်ဆိုနေသည့်သစ္စာလေးချက်ကို မပျက်မယွင်းအောင် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်အငြိမ်းစား အရာရှိကြီးများကို တပ်မတော်တွင် လက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော အရာရှိကြီးများနှင့် မိတ်ဆက်ပေးသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ တက်ရောက်လာသူများက တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများကိုယ်စား တပ်မတော်အငြိမ်းစား အရာရှိကြီးများအား မြန်မာ့ရိုးရာ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာနှင့်အညီ ရိုသေစွာ ဂါရဝပြုကန်တော့ကြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများကိုယ်စား ဗိုလ်ချုပ်သူရစောဖြူ၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် တင့်ဆွေ၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် လှထွန်းနှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းကြည်တို့က တပ်မတော်(ကြည်း၊ရေ၊လေ)မိသားစုများအတွက် ဆုံးမဩဝါဒနှင့် ဆွန့်ကောင်းစကားများ ပြန်လည်ပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်အနေဖြင့် စစ်မှုထမ်းဟောင်းများအတွက် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအိမ်ရာ



များနှင့်ဘိုးဘွားရိပ်သာများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများထံ ဂါရဝပြုလက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို ရိုသေစွာ

ပေးအပ်ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ) အခမ်းအနားအပြီးတွင် စုပေါင်း၍ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဦးဆောင်၍ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့်ဇနီးများက တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီး

များကို ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ နှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့အတူ နံနက်ပိုင်းကလည်း တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း)နှင့်ဇနီးတို့သည် ဘုရင့်နောင်

ရိပ်သာ၌ ခေတ္တတည်းခိုလျက်ရှိသော တပ်မတော်အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများထံ သွားရောက်၍ တစ်ဦးချင်းစီ လိုက်လံတွေ့ဆုံပြီး ခင်မင်ရင်းနှီးစွာဖြင့် ဂါရဝပြုနှုတ်ဆက်စကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြဝတီ)

## (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ဆုရရှိသော စစ်ရေးပြတပ်ခွဲများအား ဆုချီးမြှင့်

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ဆုရရှိကြသော စစ်ရေးပြတပ်ခွဲများအား

ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ သစ်တပ်စစ်ရေးပြ ကွင်း၌ကျင်းပရာ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ရေ၊လေ) ပူးတွဲ

တာဝန်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်အောင်မြင့် တက်ရောက်၍ ဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။



ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်အောင်မြင့်က စံပြတပ်ခွဲ ပထမဆုရ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး (လေ) ကိုယ်စားပြု တပ်ခွဲအား ဆုချီးမြှင့်စဉ်။

ရှေးဦးစွာ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်အောင်မြင့်အား စစ်ရေးပြမှူးကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်ကျော်ဟိုး ဦးဆောင်သည့် စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းများက အလေးပြုကြသည်။

ထို့နောက် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မောင်မောင်အေးက စစ်ရေးပြဂုဏ်ပြု ဆုရရှိကြသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ရေ)ကိုယ်စားပြု အထူးတပ်ဖွဲ့၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (လေ) ကိုယ်စားပြုတပ်ဖွဲ့၊ လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့၊ အရာရှိချုပ်ရုံးကိုယ်စားပြုတပ်ဖွဲ့၊ အမြောက်တပ်ဖွဲ့၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြုတပ်ဖွဲ့၊ သံချပ်ကာယန္တရားတပ်ဖွဲ့၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြုတပ်ဖွဲ့၊ တပ်မတော်(ကြည်း) (အမျိုးသမီး) စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့(အမျိုးသမီး)စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ အလံကိုင်အဖွဲ့၊ ဂုဏ်ပြုဆုရရှိသော တပ်မတော်(ကြည်း) (အမျိုးသမီး)အလံကိုင်အဖွဲ့၊ ဗဟိုစစ်တီးဝိုင်းအဖွဲ့၊ ဂုဏ်ပြုဆုရရှိသော ဗဟိုစစ်တီးဝိုင်းအဖွဲ့၊ အလံကိုင်အဖွဲ့၊ အကောင်းဆုံးဆုရရှိသော အောင်ဇေယျစစ်ကြောင်း ကိုယ်စားပြု

အလံကိုင်အဖွဲ့နှင့် စစ်တီးဝိုင်းအဖွဲ့၊ ဆက်လက်၍ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဆန်းဦးက အကောင်းဆုံးစခန်း တတိယဆုရရှိသော တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြုစစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်ချီသီချင်းအကောင်းဆုံး တတိယဆုရရှိသော ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်စည်းကမ်းအကောင်းဆုံး တတိယဆုရရှိသော အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်ရေးပြအကောင်းဆုံး တတိယဆုရရှိသော အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ အကောင်းဆုံးစခန်း ဒုတိယဆုရရှိသော ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေးအရာရှိချုပ်ရုံး ကိုယ်စားပြုစစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်ချီသီချင်းအကောင်းဆုံး ဒုတိယဆုရရှိသော စစ်လက်နက်ပစ္စည်း ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြုစစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်စည်းကမ်းအကောင်းဆုံး ဒုတိယဆုရရှိသော လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲနှင့် စစ်ရေးပြ

အကောင်းဆုံး ဒုတိယဆုရရှိသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ရေ) ကိုယ်စားပြုစစ်ရေးပြတပ်ခွဲ(၁)တို့အား ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ရေ၊လေ) ပူးတွဲတာဝန် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်အောင်မြင့်က အကောင်းဆုံးစခန်း ပထမဆုရရှိသော ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်ချီသီချင်းအကောင်းဆုံး ပထမဆုရရှိသော ဆေးဝန်ထမ်းညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်စည်းကမ်းအကောင်းဆုံး ပထမဆုရရှိသော ထောက်ပံ့နှင့် ပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စစ်ရေးပြအကောင်းဆုံးပထမဆုရရှိသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(လေ)ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ(၁)၊ စံပြတပ်ခွဲ တတိယဆုရရှိသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ရေ) ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ စံပြတပ်ခွဲ ဒုတိယဆုရရှိသော စစ်အင်ဂျင်နီယာညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြဂုဏ်ပြုတပ်ခွဲနှင့် စံပြတပ်ခွဲ ပထမဆုရရှိသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (လေ) ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြဂုဏ်ပြုတပ်ခွဲတို့အား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်အောင်မြင့်က ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားပြီး ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြဝတီ)



**★ ရှေ့ဖူးမှ**

၂၀၁၆ ခုနှစ် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်ချီတက်ကြမည့် ယန္တရားတပ်ဖွဲ့များ၊ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) စစ်သည်များ၊ တပ်မတော်(ကြည်း) အမျိုးသမီး စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ အမျိုးသမီးစစ်ရေးပြတပ်ခွဲတို့သည် စစ်ကြောင်းကြီးများအလိုက် သစ်တပ် စစ်ရေးပြကွင်း၌ နံနက် ၅ နာရီတွင် စတင်၍ ရောက်ရှိနေရာယူကြပြီး စစ်ရေးပြအစီအစဉ်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ကြသည်။

စစ်ရေးပြ စစ်ကြောင်းကြီးများ

သို့ စတင်ချီတက်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ စစ်ရေးပြမျိုးကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်ကျော်ဟိုး ဦးဆောင်၍ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အလံနှင့် တပ်မတော်(ကြည်း၊ရေ၊လေ) အလံများပါဝင်သော အလံတော်အဖွဲ့၊ ၎င်းနောက်မှ စစ်ကြောင်းမျိုး ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ဇေယျဦးဆောင်သော အနော်ရထာစစ်ကြောင်း၊ စစ်ကြောင်း မျိုး ဗိုလ်မှူးကြီး အေးမင်းထွေး ဦးဆောင်သော ကျန်စစ်သား စစ်ကြောင်း၊ စစ်ကြောင်းမျိုး ဗိုလ်မှူးကြီး အောင်ခိုင်ဝင်း ဦးဆောင်သော ဘုရင့်နောင်စစ်ကြောင်း၊ စစ်ကြောင်း မျိုး ဗိုလ်မှူးကြီး မျိုးရန်ပိုင် ဦးဆောင်

**တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ချီတက်အလေးပြုကြစဉ်။**

ကွင်းကြီးဆီသို့ ချီတက်စဉ် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၏ဇနီး ဒေါ်သန်း သန်းနွယ်၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ ၏ ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)နှင့် နေပြည်တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်၊ တပ်နယ်အသီးသီးတို့မှ အရာရှိ စစ်သည်မိသားစုများ၊ ဒေသခံ မိဘပြည်သူများက စစ်ကြောင်းကြီး များ ချီတက်ရာလမ်းတစ်လျှောက်မှ ဂုဏ်ပြုပန်းကုံးများဖြင့် သောင်းသောင်း ဖြဖြကြိုဆိုကြသည်။

**မင်းအောင်လှိုင်အား စစ်ကြောင်းကြီးများမှ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ (သတင်းစဉ်)**

သည် မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် စစ်ရေးပြ စစ်ကြောင်းကြီးများအား စစ်ဆေး သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အလံအား အလေးပြုကြရာ ဗဟိုစစ်တီးဝိုင်းအဖွဲ့ က နိုင်ငံတော်သီချင်းကို တီးမှုတ် သည်။ ယင်းနောက် ကျဆုံးလေပြီး သော တပ်မတော်သားများအား အလေးပြုကြပြီး စစ်ကြောင်းကြီးများမှ (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)တပ်မတော်သား များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သစ္စာလေးချက်ကို သံပြိုင်ညီညာ ရွတ်ဆိုကြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင် က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် ယနေ့ သည် မိမိတို့တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ



**တပ်မတော်(ရေ) မှ ရေတပ်စစ်ဆင်ရေးအထူးတပ်ဖွဲ့ (Navy SEALs) မှ အရာရှိစစ်သည်များ ရဟတ်ယာဉ် ပေါ်မှ အမြန်ဆင်းကြီးများဖြင့် မြေမြင်ပေါ်သို့ ဆင်းသက်ကြစဉ်။** (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် စစ်ရေးပြကွင်းကြီးဆီ သို့ မရောက်ရှိမီ ဗဟိုစစ်တီးဝိုင်းအဖွဲ့ သည် စစ်ရေးပြကွင်းကြီးအတွင်းရှိ သတ်မှတ်နေရာ၌ နေရာယူသည်။ ထို့နောက် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား တွင် ယန္တရားတပ်ဖွဲ့များ ကိုယ်စား ပြု အောင်ဆန်းစစ်ကြောင်းသည် စစ်ကြောင်းမျိုး ဗိုလ်မှူးကြီး မျိုးသန့် ဦးဆောင်၍ သံချပ်ကာယန္တရားတပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကိုယ်စားပြုယာဉ် များ၊ အမြောက်တပ်ဖွဲ့ညွှန်ကြားရေး မျိုးရုံး ကိုယ်စားပြုယာဉ်များ၊ လေကြောင်းရန် ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ အရာရှိချုပ်ရုံး ကိုယ်စားပြုယာဉ်များ၊ ယာဉ်တင်ယာဉ် စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ(၁)၊ ယာဉ်တင်ယာဉ် စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ(၂) နှင့် ယာဉ်တင်ယာဉ် စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ (၃)တို့သည် စစ်ရေးပြကွင်းမှ နေပြည်တော် စစ်ရေးပြကွင်းကြီးဆီ

သော အောင်ဇေယျစစ်ကြောင်းနှင့် စစ်ကြောင်းမျိုး ဗိုလ်မှူးကြီး စောကြည် နိုင်ဦးဆောင်သော ဆင်ဖြူရှင် စစ်ကြောင်းတို့သည် စစ်တီးဝိုင်းအဖွဲ့ များနှင့်အတူ နေပြည်တော်စစ်ရေးပြ ကွင်းကြီးဆီသို့ အစီအစဉ်အတိုင်း ချီတက်ကြသည်။

စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းကြီးများ စုရပ်စစ်ရေးပြကွင်းမှ တပ်မတော်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပသည့် စစ်ရေးပြ

စစ်ရေးပြ စစ်ကြောင်းကြီးများ သည် သတ်မှတ်အစီအစဉ်အတိုင်း ချီတက်စဉ် ဇာတိသွေး၊ ဇာတိမာန် အပြည့်ဖြင့် စစ်ချီတေးများကို သံပြိုင် တစ်ကြွေးသီဆိုကြပြီး စစ်ရေးပြကွင်း ကြီးအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်နေရာယူ ကြသည်။

အဆိုပါ (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနား သို့ နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ

ဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲတော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသား လွှတ်တော်မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ အငြိမ်းစား တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ လွှတ် တော်ကော်မတီများမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ စွမ်းရည် ဘွဲ့တံဆိပ်ရရှိသူများနှင့် အမွေခံများ၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုး ထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံခြားစစ်သံရုံးများမှ စစ်သံမှူး များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နှင့် မြန်မာ နိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းတို့မှ တာဝန် ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီး ရေးရာအသင်းနှင့် မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေး အသင်းအဖွဲ့ဝင် များ၊ မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့စစ်နှင့်နယ်ခြား စောင့် ဗဟိုအကြံပေးကွပ်ကဲရေး အဖွဲ့များ၊ တိုင်းရင်းသားဖွံ့ဖြိုးရေး တက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသား ကျောင်း သူများ၊ တက္ကသိုလ်လေ့ကျင့်ရေးတပ် များမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ အနုပညာရှင်များ၊ စစ်ချီသီချင်း၊ စစ်သည်တေးသီချင်း၊ ကဗျာ၊ ဝတ္ထုတို ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိကြသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက် ကြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင် သည် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်း အနားကျင်းပရာ စစ်ရေးပြကွင်းကြီး သို့ရောက်ရှိရာ စစ်ကြောင်းကြီးများ မှ တပ်မတော်သားများနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အလေးပြု ကြသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်

**တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို လုံခြုံ အောင်ကာကွယ်ရမည်၊ ပြည်သူကို စောင့်ရှောက် ရမည်၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ် ဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်မှုများကို ကူညီရမည်**

လူထုလက်တွဲပြီး ဖက်ဆစ်များကို အမိမြေမှ အပြီးအပိုင်တွန်းလှန် တိုက်ထုတ်ခဲ့သော (၇၁)နှစ်တိုင်ပြီ ဖြစ်သည့် တပ်မတော်နေ့အခါသမယ ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်နည်းအားဖြင့် တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူတစ်သားတည်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုဆိုသည့် ခွန်အား ကို အရင်းတည်ပြီး ဇာတိသွေး ဇာတိမာန်နှင့် မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်တို့ကို ကမ္ဘာသိအောင် ပြသခဲ့သည့် နေ့တစ်နေ့ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် နှင့် တပ်မတော်အတွက် ထူးခြား ဖွန်မြတ်သည့် ယခုလို နေထူးနေမြတ် တွင် သိသင့်သိထိုက်သည်များကို အလေးအနက်မှာကြားသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း။

မြန်မာ့ သမိုင်းကြောင်းနှင့် တပ်မတော်၏ သမိုင်းကြောင်းသည် အမြဲခွန်တွဲလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာနိုင်ငံ အသီးသီး၏ တပ်မတော်ဖြစ်တည် လာမှုများတွင် နိုင်ငံတော်စတင် တည်ထောင်စဉ်က တစ်ပါတည်း ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့သည့်တပ်မတော်၊ လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှုနှင့်အတူ ပေါက်ဖွားလာသည့်တပ်မတော်နှင့် လွတ်လပ်ရေး ရရှိပြီးနောက်ပိုင်း

တွင် တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူလူထု ပူးပေါင်း၍ တစ်ခဲနက် အံ့ကြွတော်လှန် ခဲ့ရာမှ တော်လှန်ရေးနေ့ကြီး ပေါ်ပေါက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ တကာတပ်မတော်များ နည်းတူ (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)တပ်မတော်တစ်ရပ် လုံးနှင့်သက်ဆိုင်သည့် တပ်မတော်နေ့ သတ်မှတ်ရန် လိုအပ်လာသည့်အတွက် လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှု သမိုင်းတွင် အထူးခြားဆုံးနှင့် အမွန်မြတ်ဆုံး ဖြစ်သည့် တော်လှန်ရေးနေ့ကို အထူး ပီသသပြုသည့်အနေဖြင့် ၁၉၅၅ ခုနှစ် မတ်လ ၂၇ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့ သည့် စစ်ရေးပြအခမ်းအနားမှ စတင် ၍ တပ်မတော်နေ့ဟု ပြောင်းလဲခေါ် ဝေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

၁၉၄၈ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးရပြီး သုံးလပတ်တိုင်မီ အာဏာရ ဖဆပလ အစိုးရနှင့် ကွန်မြူနစ်ပါတီတို့ မသင့် မမြတ်ဖြစ်ရာမှ ကွန်မြူနစ်များတော့ခဲ့ ပြီး ပြည်တွင်းဆူပူသောင်းကျန်းမှုများ စတင်ခဲ့ပါကြောင်း။

လွတ်လပ်ရေးရပြီး ၁၀ နှစ် အတွင်း ထူးခြားမှုအနေဖြင့် ပြည်တွင်း သောင်းကျန်းမှုများအပြင် နယ်စပ် ဒေသမှ တရုတ်ပြုမှုမင်တန်တို့၏

**မိမိတို့နိုင်ငံ ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်ရာတွင် အဓိကနှောင့်ယှက်ဟန့်တား မှုနှစ်ခုမှာ စည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာ မှုအားနည်းခြင်းနှင့် လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းမှုများရှိနေခြင်းပင်ဖြစ်၊ ၎င်းတို့သည် ပရမ်းပတာ ဒီမိုကရေစီကို ဦးတည်သွားစေနိုင်**

စာမျက်နှာ ၇ သို့

စာမျက်နှာ ၆ မှ

ပြည်ပကျွန်းကျော်မှုကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပြီး အောင်မြင်စွာ တွန်းလှန်ဖယ်ရှားနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ပြည်တွင်းသောင်းကျန်းမှုများနှင့် ပြည်ပကျွန်းကျော်မှုများကို အခက်အခဲအကျပ်အတည်းမျိုးစုံကြားမှ တစ်ချိန်တည်း၊ တစ်ပြိုင်တည်း တွန်းလှန်တိုက်ခိုက်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် မိမိတို့ တပ်မတော်၏ စွမ်းဆောင်ချက်သည် လေးစားဂုဏ်ယူဖွယ်ရာဖြစ်ကြောင်း။

၁၉၅၀ ပြည့်လွန်နှစ်များသည် မုန်တိုင်းထန်သည့် ကာလများဖြစ်ခဲ့ပြီး အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ရေးနှင့် ပြည်ပကျွန်းကျော်မှု အန္တရာယ် ကာကွယ်ရေးတို့အတွက် တပ်မတော်မှသာ ပင်မဏ္ဍိုင်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများသည် အမျိုးသားရေးကို မျက်ကွယ်ပြုခဲ့ပြီး ပုဂ္ဂိုလ်စွဲ၊ ဂိုဏ်းဂဏထွဲ၊ ဝါဒစွဲ၊ မာန်မာနအစွဲများကိုသာ ရှေ့တန်းတင်ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်လွန်ကာလများအထိ နိုင်ငံရေးအင်အားစုများသည် မည်သို့မျှ စည်းလုံးညီညွတ်မှုမရှိဘဲ အုပ်စုဖွဲ့မှုများ၊ လက်နက်ကိုင်လမ်းစဉ်ကို ဦးတည်မှုများ၊ အာဏာရပါတီတွင်း သဘောထားကွဲပြားမှုများနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေး လွှဲချော်မှုများကြောင့် အုပ်ချုပ်ရေး ပြဿနာကြီးထွားလာမှုနှင့်အတူ စီးပွားရေးကျဆင်းမှုများနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ပြဿနာများကို အပြည့်အဝဖြေရှင်းနိုင်ခြင်း မရှိခဲ့သည့်အတွက် အဘက်ဘက်မှ ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျခဲ့ရပါကြောင်း။

၁၉၈၈ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ် ကာလများတွင် မိမိတို့နိုင်ငံနည်းတူ ဥရောပနှင့် အာဖရိကနိုင်ငံအချို့၌ တစ်ပါတီစနစ်၊ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်နှင့် ကွန်မြူနစ်စနစ်များမှ ဒီမိုကရေစီစနစ်သို့ ကူးပြောင်းနိုင်ရေးအတွက် လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုများ ရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ အများစုမှာ ပြည်တွင်းစစ်ဖြစ်ပွားခြင်း၊ လူမျိုးရေးမုန်းတီးမှုများ ဖြစ်ပွားခြင်း၊ နိုင်ငံပြိုကွဲကာ နိုင်ငံငယ်အများအပြား ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ခြင်း၊ စီးပွားရေး ဆုတ်ယုတ်ကျဆင်းခြင်းများနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ကြရကြောင်း။

မိမိတို့ နိုင်ငံတွင်လည်း တပ်မတော်အစိုးရတာဝန်ယူခဲ့သည့် ၁၉၈၈ ခုနှစ်မှစ၍ ပြည်သူလူထုလိုလားသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် နိုင်ငံတော်ရှေ့ဆက်သွားမည့် မူဝါဒလမ်းစဉ်(၇) ရပ်ချမှတ်၍ စနစ်တကျ တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ ပြောင်းလဲခဲ့သည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံ ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်ရာတွင် အဓိကနှောင့်ယှက်ဟန့်တားမှုနှစ်ခုမှာ စည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာမှုအားနည်းခြင်းနှင့် လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းမှုများရှိနေခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့သည် ပရမ်းပတာဒီမိုကရေစီကို ဦးတည်သွားစေနိုင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အဆိုပါအချက်နှစ်ခုကို ပြုပြင်ကျော်လွှားနိုင်မှသာ ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း ဖြောင့်ဖြူးစွာ လျှောက်လှမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူလူထု အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်စွာ ဖော်ဆောင်နိုင်ရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု

အလေးအနက် ပြောကြားလိုကြောင်း။ မိမိတို့ တပ်မတော်အနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုမှတစ်ဆင့် ဒီမိုကရေစီစနစ် ရှင်သန်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ် တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော် ဖော်ဆောင်သည့်နေရာတွင် ဒီတာဝန်အရေးသုံးပါးကို အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ် ခံယူပြီး ပြည်သူလူထု၏ အကျိုးစီးပွားကို ဆက်လက်ဖော်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေလိုပါက ထိုကတိကဝတ်သည်စည်းကမ်းရှိမှု

ဉာဏစွမ်းအားရှိသမျှ အလုပ်လုပ်ကြရမည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းပြည်အပေါ် သစ္စာရှိကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော်၏ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်မှုသည် နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက်သာ ဖြစ်ကြောင်း၊ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဆိုသည်မှာ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုအရေးနှင့် နိုင်ငံအရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပါတီနိုင်ငံရေးမဟုတ်ကြောင်းနှင့် ပြည်သူအများစု၏ ဆန္ဒမှာ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်း



တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ဂုဏ်ပြုပန်းကုံးများစွပ်၍ ကြိုဆိုစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

နှင့် ဥပဒေလေးစားလိုက်နာမှုရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့တိုင်းပြည်ကို ချစ်မြတ်နိုးပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေလိုလျှင် စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ကာယ၊

ရေး၊ ကောင်းမွန်စွာ လုပ်ကိုင်စားသောက်ရေးနှင့် ၎င်းတို့ဘဝတိုးတက်ရေးဟူသည့် ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ချမ်းသာရပေမည်ဖြစ်ကြောင်း။

# အခြေခံဥပဒေအရ အပ်နှင်းထားသည့် တပ်မတော်၏ အမျိုးသား နိုင်ငံရေးတာဝန်များကို လေ့လာကြည့်မည်ဆိုလျှင် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက်သာဖြစ်သည်ကို တွေ့မြင်နိုင်မည်ဖြစ်

တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို လုံခြုံအောင်ကာကွယ်ရမည်၊ ပြည်သူကို စောင့်ရှောက်ရမည်၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဆောင်ရွက်မှုများကို ကူညီရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအခြေခံမူများချမှတ်ပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလ တည်ငြိမ်ရန် ပြည်သူ၏ ဆန္ဒအတိုင်း တိုင်းပြည်ကို လက်ရှိအခြေအနေ အခြေခံကောင်းများ ရရှိရန် လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသူများဖြစ်သည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့ အခြေအနေမျိုးမှ ယိမ်းယိုင်သွားစေမည့်ကိစ္စရပ်များ၊ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှု၊ နယ်မြေပိုင်ဆိုင်မှုများကို ထိပါးစေမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် ပြည်ထောင်စုပြိုကွဲမှုကို ဦးတည်လာမည့်အခြေအနေများကို တပ်မတော်အနေဖြင့် ရောက်ရှိခဲ့မည်မဟုတ်ကြောင်း။

အခြေခံဥပဒေအရ အပ်နှင်းထားသည့် တပ်မတော်၏ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတာဝန်များကို လေ့လာကြည့်မည်ဆိုလျှင် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက်သာဖြစ်သည်ကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း တွေ့မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

တိုင်းပြည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြင့်မားစေရန်အတွက် တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်

အေးချမ်းရေးသည် အရေးကြီးသည့် အလျောက် စစ်မှန်သည့် ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ခိုင်ခိုင်မာမာ တည်ဆောက်နိုင်ရန် တပ်မတော်အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒ (၆)ရပ်ချမှတ်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

စိတ်ဓာတ်နှင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းကို ငြိမ်းချမ်းသော နိုင်ငံရေးလမ်းကြောင်းဖြင့် လျှောက်လှမ်းသွားလိုသည့် စိတ်ဓာတ်ရှိလျှင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးလိုလားတောင့်တနေသည့် ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးကို မလွဲမသွေရရှိမည်ဖြစ်



တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၏ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် ဂုဏ်ပြုပန်းကုံးများစွပ်၍ ကြိုဆိုစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရာတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမှန်တကယ်ရယူလိုသည့် ဆန္ဒရှိရန်လိုအပ်ပြီး စစ်မှန်သည့် ပြည်ထောင်စု

ကြောင်း။ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒနှင့် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးသည် အေးချမ်းတည်ငြိမ်မှုကို လိုလားသော်လည်း ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် ခေတ်ကာလတွင် နယ်ပယ်အသီးသီး၏ စိန်ခေါ်မှုများသည် စဉ်ဆက်မပြတ်ရှိနေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်ရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရ ပြည်သူနှင့်တပ်မတော်တို့ ခိုင်မြဲစွာ လက်တွဲထားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများ၏ စစ်ရေးစွမ်းရည် တိုးမြှင့်တည်ဆောက်မှု၊ လူဦးရေပေါက်ကွဲမှု၊ ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခနှင့် ဖြေရှင်းရန်ကျန်နေသေးသည့် နယ်နိမိတ်ပြဿနာများသည် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတွင် အဓိကအချက်များဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် ပထဝီအနေအထားအရ လူဦးရေများပြားပြီး စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံကြီးများအကြားတွင် မဟာဗျူဟာကျသည့်တည်နေရာကိုလည်း ပိုင်ဆိုင်ထားကြောင်း၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများနှင့်အတူ ရရှိလာနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများကို



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

# (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား မြင်ကွင်းပုံရိပ်များ



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်ချီတက်ကြသည့် တပ်မတော် စစ်ကြောင်းကြီးများ ချီတက်လာစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်ချီတက်ကြသည့် တပ်မတော်(ကြည်း) အမျိုးသမီးစစ်ရေးပြတပ်ခွဲ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ အမျိုးသမီးစစ်ရေးပြတပ်ခွဲတို့ကို တွေ့ရစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်ချီတက်သည့် လေကြောင်းချီတပ်ဖွဲ့ ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ ပါဝင်ချီတက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်ချီတက်ကြသည့် ယန္တရားတပ်ဖွဲ့စစ်ကြောင်း ပါဝင်ချီတက်စဉ်နှင့် တပ်မတော်(လေ)လေယာဉ်များ သရုပ်ပြပျံသန်းပြသစဉ်။ (အပေါ်ပုံ)နှင့် (အောက်ပုံ) (သတင်းစဉ်)



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်ချီတက်ကြသည့် ယန္တရားစစ်ကြောင်း ချီတက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ ပါဝင်ချီတက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



# (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြ အခမ်းအနား မြင်ကွင်းပုံရိပ်များ



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်ချီတက်ကြသည့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းကြီးများကို တွေ့ရစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်ချီတက်ကြသည့် တပ်မတော်(ကြည်း) စစ်သည်ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ ပါဝင်ချီတက်စဉ်။(ဝဲပုံ)နှင့် တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်များ သရုပ်ပြပျံသန်းမှုကို တွေ့ရစဉ်။ (အပေါ်ပုံ) (သတင်းစဉ်)



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်ချီတက်ကြသည့် တပ်မတော် (ရေ) စစ်သည်ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲ ချီတက်အလေးပြုစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်ချီတက်ကြသည့် တပ်မတော်(ကြည်း) အမျိုးသမီးစစ်ရေးပြတပ်ခွဲ ပါဝင်ချီတက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်ချီတက်ကြသည့် တပ်မတော်(လေ) စစ်သည်ကိုယ်စားပြု စစ်ရေးပြတပ်ခွဲချီတက်အလေးပြုစဉ်(အပေါ်ပုံ)နှင့် တပ်မတော်(ကြည်း) အမျိုးသမီးစစ်ရေးပြတပ်ခွဲ(ယာပုံ) ချီတက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



# ဓာတုဗေဒစစ်ဆေးရေးဌာန DNA ဌာနခွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

နေပြည်တော် မြို့၊ သီရိမြို့နယ် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိရပ်ကွက် လှတော်ဝင်လမ်းရှိ ဓာတုဗေဒစစ်ဆေးရေးဌာန DNA ဌာနခွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကျင်းပရာ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန/လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကိုကို တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ချုပ် ချုပ်ခေတ်ဝင်း၊ မှုခင်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် ဓာတုဗေဒဝန်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးကာ ကမ္ဘာ့ဗေဒဗေဒအား အမွှေးနံ့သာ များ ပက်ဖျန်းပေးသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ချုပ်၊ ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာန ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအရာရှိကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ စုစုပေါင်း ၁၀၀ ခန့် တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ချုပ် ချုပ်ခေတ်ဝင်း၊ မှုခင်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် ဓာတုဗေဒဝန်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးကြီးတို့က ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။



# စတော့အိတ်ချိန်းပေါ်လာ၍ အိမ်ခြံမြေဈေးကွက် ကျဆင်းလာမည်



ရှယ်ယာများကို မတ် ၂၇ ရက် ကစတင်၍ တရားဝင်လှုပ်ရှားရ လျာထားရာ FMI Listed ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သည့် FMI က ရှယ်ယာများ စတင်ထုတ်ရောင်း ခဲ့သည်။

ဧပြီလကုန်ပိုင်းတွင် Listed ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သည့် သီလဝါ ကုမ္ပဏီကလည်း ရှယ်ယာများစတင် ထုတ်ရောင်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းနောက် Listed ကုမ္ပဏီခြောက်ခုအထိ တစ်ခုပြီး တစ်ခု ရှယ်ယာများထုတ်ရောင်း သွားရန် စီစဉ်လျက်ရှိသည်။ ရှယ်ယာရောင်းဝယ်ပြုလုပ်လို သူများအနေဖြင့် စတော့အိတ်ချိန်း သို့ တိုက်ရိုက်လားရောက်စရာ မလိုဘဲ Securities ကုမ္ပဏီများသို့ သွားရောက်ကာ ရှယ်ယာအရောင်း အဝယ်များ ပြုလုပ်ကြရမည်။ ယခုအခါ စတော့အိတ်ချိန်းအတွက်

Securities ကုမ္ပဏီ ၁၀ခု အား လုပ် ပိုင်ခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ ငွေကြေးရင်း နီးမြုပ်နှံလိုသူများအနေဖြင့် အိမ်ခြံ မြေအပြင် ရွှေနှင့်ဒေါ်လာတို့အပေါ် တွင်လည်း ရင်းနှီးမြုပ်နှံလေ့ရှိကြ သည်။ ယခင်က ကားဈေးကွက်တွင် ရင်းနှီးမြုပ်နှံကြသည်။ ကားတင် သွင်းသည့် မူဝါဒပြောင်းပြီး ကားဈေး များ ကျဆင်းလာကာ အိမ်ခြံမြေ ဈေးကွက်သို့ ပြောင်း၍ ရင်းနှီးမြုပ်နှံ လုပ်ကိုင်လာကြသည်။ ယခုအခါ စတော့အိတ်ချိန်းမှာ ငွေကြေးရင်းနှီး မြုပ်နှံ လုပ်ကိုင်လိုသူများအတွက် နေရာသစ်တစ်ခုဖြစ်ပေါ်ပေါက် လာပြီဖြစ်၍ အိမ်ခြံမြေဈေးကွက်မှာ ကျဆင်းလာနိုင်ကြောင်း ပညာရှင် များက သုံးသပ်လျက်ရှိသည်။

သတင်း-မြင့်မောင်စိုး၊ ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

**ရန်ကုန် မတ် ၂၇**  
မြန်မာနိုင်ငံ၌ စတော့ရှယ် ယာဈေးကွက်ကြီး ပေါ်ပေါက်လာ သဖြင့် အိမ်ခြံမြေဈေးကွက် ကျဆင်းလာနိုင်ကြောင်း ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မောင်မောင်သိမ်းက ပြောသည်။

“စတော့အိတ်ချိန်းက စဖွင့်တဲ့ နေ့မှာပဲ ရှယ်ယာပေါင်း ၁၀၀၀၀ ကျော် ရောင်းရတယ်ဆိုတော့ အတော်လေးအားရစရာ ကောင်း ပါတယ်။ အဲဒီနေ့မှာပဲ စတော့အိတ် ချိန်းအတွင်း စီးဝင်သွားတဲ့ ငွေကျပ် ၃ ဒသမ ၅ ဘီလီယံရှိပါတယ်။ ဒီလို စတော့အိတ်ချိန်းအတွင်း ပထမနေ့ မှာပဲ ဘီလီယံနဲ့ချီပြီး စီးဝင်လာ တယ်ဆိုတော့ နောက်ပိုင်းမှာ အိမ်ခြံမြေဈေးကွက်လည်း ကျဆင်း သွားနိုင်ပါတယ်။ စတော့အိတ်ချိန်း ရဲ့ အဓိကရည်ရွယ်ချက်ကလည်း ဒီကိစ္စတွေပါဝင်ပါတယ်။ စတော့ အိတ်ချိန်းက ရင်းနှီးမြုပ်နှံ လိုသူတွေအတွက် ကျပ်တည်းမနေ တော့ဘဲ ရင်းနှီးမြုပ်နှံဖို့ နေရာ တစ်ခုကို ဖန်တီးပေးလိုက်တာပါ” ဟု ဒေါက်တာ မောင်မောင်သိမ်းက ဆွေးလေ့ရှိရပါလာတယ်ပြော၍ ကျင်းပ

သော အခမ်းအနားတစ်ခုတွင် ပြောကြားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော အနှစ် ၂၀ ကျော်ကတည်းက ရှယ်ယာအရောင်းအဝယ်များ ရှိခဲ့ သော်လည်း တရားဝင် Regu- lated Market မှာ စတော့အိတ် ချိန်းဖွင့်လှစ်ပြီးနောက် ပေါ်ပေါက် လာခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ စတော့အိတ်ချိန်းကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်က ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး



စတော့ရှယ်ယာရောင်းဝယ်သူများ Securities ကုမ္ပဏီ၌ တန်းစီစောင့်ဆိုင်းနေစဉ်။

# နောင်ချိုမြို့နယ်၌ အပူဒဏ်ရှောင်သည့်လှာရောက်အပ်န်းပြေသူများဖြင့် စည်ကား

နောင်ချို မတ် ၂၇

ယခုအခါ မြန်မာပြည်အထက်ပိုင်း၊ အောက်ပိုင်း အမြို့မြို့အနယ်အနယ်တို့မှ ပြည်သူများသည် ရှမ်း ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နောင်ချိုမြို့နယ်သို့ အပူဒဏ် တာကွယ်ရင်း နောင်ချိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကမ္ဘာကျော် ဂုတ်ထိပ်မီးရထားတံတားကြီးကို လာရောက်လေ့လာကြ သည်။

ထို့အတူ နောင်ချိုမြို့နယ် ဟိုခိုကျေးရွာအုပ်စု ချောင်းသာကျေးရွာ တန်ခိုးကြီးချမ်းသာရတုရားစေတီ တော်သို့ လည်းကောင်း၊ နောင်ချိုမြို့ပေါ်သပြေရေ ရပ်

ကွက် သံသရာအေးစေတီတော်သို့ လည်းကောင်း၊ နောင်ချို မြို့နယ် သဖန်းကျောင်းကျေးရွာ မန္တလေး-လားရှိုးကားလမ်း နံဘေးရှိ အနော်ရထာမင်းကြီး တိုင်းခန်းလှည့်လည် စဉ် ခေတ္တတည်းခိုပြီး တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သော တန်ခိုး တော်ဘုရားစေတီတော်သို့ လည်းကောင်း မော်တော် ယာဉ်များဖြင့် လာရောက်အပ်န်းပြေလေ့လာကြသည်ကို စည်ကားစွာတွေ့မြင်ရသည်။ အထူးသဖြင့် ဂုတ်ထိပ် တံတား၌ ပို၍စည်ကားကြောင်း သိရသည်။

စိုးဝင်း(နောင်ချို)

# ဇီဝိတဒါနသံယူဆေးရုံကြီး(ရန်ကုန်) နှစ်သစ်အကြို စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲကျင်းပမည်

ရန်ကုန် မတ် ၂၇

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ ဇီဝိတဒါနသံယူဆေးရုံ ကြီး(ရန်ကုန်)၏ (၁၅) ကြိမ်မြောက် နှစ်သစ်အကြို စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲ ကိုလှာမည့် ဧပြီ ၂ ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၈ နာရီတွင် အဆိုပါဆေးရုံကြီး အလှူတော်မင်္ဂလာခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းနေ့တွင် သံယူတော်များ၊ သီလရှင်များနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များက သွေးလှူအပ်နေသည့် လူနာများအား ဇီဝိတဒါနအသက်ကယ်နိုင်ရန် အတွက် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းကြမည်ဖြစ်ရာ ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး အမျိုးသား သွေးဌာနမှ တာဝန်ခံဆရာဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့က လာရောက် လက်ခံကြမည် ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ သွေးလှူဒါန်းပွဲတွင် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် ဇီဝိတ ဒါန သံယူဆေးရုံကြီးရှိ သံယူတော်များ ပြင်ပလူနာဌာန ဖုန်း- ၇၄၀၀၆၄၄၆၊ သီလရှင်များ ပြင်ပလူနာဌာန ဖုန်း-၅၄၂၇၀၆၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များ ပြင်ပလူနာဌာန ဖုန်း-၅၅၂၅၄၂၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးရုံး ဖုန်း-၅၅၈၄၃၄၊ လူမှု ဆက်ဆံရေးဌာနဖုန်း-၅၄၃၅၄၅ တို့သို့ လက်ရှိတိုင် သို့မဟုတ် တယ်လီ ဖုန်းဖြင့် မတ် ၃၀ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၄ နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

# တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရပ်သံလှိုင်း အချိန်ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၇

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရပ်သံလှိုင်းထုတ်လွှင့်မှုကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ် ၃၀ ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၆ နာရီမှစပြီး ချင်း(ချိုး)၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း၊ 'ဝ'၊ ကချင်၊ ကယား၊ စကောကရင်၊ အနောက်ပိုးကရင်၊ အရှေ့ပိုးကရင်၊ ချင်း(လိုင်ဇီး)ဘာသာအစီအစဉ်များကို ည ၁၁ နာရီ အထိထုတ်လွှင့်လျက်ရှိသည်။

ယခု NRC ရပ်သံလှိုင်းထုတ်လွှင့်ချိန် ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်မှု ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်မှစပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃၀ ရက် အထိ နေ့စဉ်နံနက် ၆ နာရီမှ ၈ နာရီအထိ မွန်ဘာသာအစီအစဉ်၊ နံနက် ၈ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ ရခိုင်ဘာသာအစီအစဉ်၊ နံနက် ၁၀ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ ရှမ်းဘာသာအစီအစဉ်၊ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီမှ မွန်းလွဲ ၂ နာရီအထိ 'ဝ'ဘာသာ အစီအစဉ်၊ မွန်းလွဲ ၂ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ ကချင်ဘာသာအစီအစဉ်၊ ညနေ ၄ နာရီ မှ ၆ နာရီအထိ ကယားဘာသာအစီအစဉ်၊ ညနေ ၆ နာရီမှ ည ၇ နာရီအထိ စကောကရင်ဘာသာအစီအစဉ်၊ ည ၇ နာရီမှ ၈ နာရီ အထိ အနောက်ပိုးကရင်ဘာသာအစီအစဉ်၊ ည ၈ နာရီမှ ၉ နာရီ အထိ အရှေ့ပိုးကရင်ဘာသာအစီအစဉ်၊ ည ၉ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ ချင်း(လိုင်ဇီး) ဘာသာအစီအစဉ်၊ ည ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ ချင်း(ချိုး) ဘာသာအစီအစဉ်တို့ကို ဘာသာအလိုက် အချိန်ပြောင်းလဲ ထုတ်လွှင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

# နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချိန်းရွာနိုင်

နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့ နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက် တွင် ယနေ့အများအားဖြင့် သာယာ မည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်း ချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အထက်ပိုင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသ ကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် မွန် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချိန်းရွာနိုင်သည်။

(မိုး/ဇေလ)









# ကရင်ပြည်နယ်၏မြို့တော် ဘားအံမြို့အဝင်ရှိ ဖားစည်ဆိုင်းဘုတ်ဖွင့်

ဘားအံ မတ် ၂၇

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ (သံလွင်တံတား)မြို့အဝင်၌ တည်ဆောက်ပြီးခဲ့သော ဖားစည်ဆိုင်းဘုတ်ဖွင့်ပွဲကို မတ် ၂၆ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ကရင်ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် ကောက်ခံရရှိသော အခွန်အကောက်အခများဖြင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြု လုပ်ငန်းများဖြစ်သော လမ်း၊ တံတားတည်ဆောက်ရေး၊ မြို့ရေပေးရေးလုပ်ငန်းနှင့် မြို့သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြို့အဝင်တွင် လှပတင့်တယ်စေရေးအတွက် ဖားစည်ဆိုင်းဘုတ်ကို တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အခြားသော တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် ဒေသနှင့်သက်ဆိုင်သော အထိမ်းအမှတ်သင်္ကေတ၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုသင်္ကေတများကို အမြတ်တနိုးဖြင့် မြို့အဝင်များတွင် ခုံညားထည့်ဝါစွာ ဆောင်ရွက်ထားသကဲ့သို့ ကရင်ပြည်နယ်၏မြို့တော် ဘားအံမြို့တွင်လည်း ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအထိမ်းအမှတ် ဖားစည်ဆိုင်းဘုတ်ကို မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၏ ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေဖြင့် ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြေပြင်မှ အမြင့် ၁၈ ပေခန့်ရှိသော ထောက်တိုင်ပေါ်တွင် စာတမ်းထိုးကြိတ်နှင့် ကြိတ်အပေါ်တွင် ဖားစည်အရွယ်

အစား ၄ ဒသမ ၅ ပေ၊ ကျွဲချိုအပါအဝင် ၅ ဒသမ ၅ ပေရှိသော ဖားစည်ဆိုင်းဘုတ်ကို ကုန်ကျငွေ ကျပ်သိန်း ၂၅၀ ဖြင့် ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖားစည်ဆိုင်းဘုတ်ဖွင့်ပွဲတွင် ကရင်ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ဒုတိယအင်ဂျင်နီယာမှူးကြီး ဦးစိုးလွင်က ဖားစည်ဆိုင်းဘုတ်ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အချက်အလက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ကရင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နန်းသူဇာဝင်း၊ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးသိန်း၊ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်မောင်ဝင်းနှင့် ဘားအံမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးမြင့်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ကာ ကရင်ပြည်နယ် ခေတ္တဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောဝင်းထိန်က ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

ဖားစည်ဆိုင်းဘုတ်သည်ဖားသုံးကောင်ပါဝင်သော အလွန်ရှေးကျသည့် မင်္ဂလာဖားစည်ဖြစ်ပြီး ရိုးသားခြင်း၊ သည်းခံစိတ်ကြီးခြင်း၊ ရန်မူသော်လည်းပြန်လည်မတုံ့ပြန်ခြင်း၊ ကြောက်စိတ်ကင်းပြီး ရန်သူအပေါ် ခုခံကာကွယ်နိုင်ခြင်း၊ မေတ္တာစိတ်၊ သည်းခံစိတ်၊ ခံနိုင်ရည်ရှိခြင်းတို့နှင့်အတူ ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့ အမြတ်တနိုးတန်ဖိုးထားသော၊ ယဉ်ကျေးမှုကို ရှင်သန်နိုးကြားစေသော အထိမ်းအမှတ်သင်္ကေတဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)**



# စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များ မီးဘေးကာကွယ်ရေး ပညာပေးဟောပြောလက်တွေ့မီးငြိမ်းသတ်မှုများ သရုပ်ပြလေ့ကျင့်

တာချီလိတ် မတ် ၂၇

တာချီလိတ်မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်စက်သုံးဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ မြို့နယ်အတွင်းရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များ မီးဘေးကာကွယ်ရေးအတွက် အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် လက်တွေ့မီးငြိမ်းသတ်မှု သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ခြင်းများကို ဝမ်လုံးကျေးရွာအုပ်စု

သစ်လွင်မိုးစက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်၌ မတ် ၂၅ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ မီးဘေးကာကွယ်ရေး ပညာပေးဟောပြောပွဲတွင် ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်ဝင်းရွှေက အမှာစကား

ပြောကြားပြီး ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တွဲဖက်ပြည်နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးရဲသူရိန်သိန်းမြင့်က မီးဘေးလုံခြုံရေး၊ မီးနှင့်ပတ်သက်သည့် အသိပညာ၊ မီးသုံးစွဲရာတွင် သတိမူရမည့်အချက်များ၊ မီးလောင်မှုစတင်ဖြစ်ပေါ်စေသည့်အကြောင်းရင်းများ၊ မီးငြိမ်းသတ်မှုစနစ်များစသည့် အကြောင်းအရာများကို အသိပညာပေးဟောပြောပြီး မီးသတ်ပစ္စည်းကိရိယာများမပါရှိဘဲ အရေးပေါ်မီးငြိမ်းသတ်နည်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်ကိုကိုနှင့် ဝန်ထမ်းများက ခေတ်မီ မီးသတ်ပစ္စည်းများဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်နည်းများကို ဟောပြောပွဲတက်ရောက်သော တာချီလိတ်မြို့ပေါ်ရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင် ၁၄ ဆိုင်၊ ဝမ်လုံးကျေးရွာမှ သုံးဆိုင်၊ တာလေမြို့ရှိ တစ်ဆိုင်မှ ဆိုင်ရှင်နှင့် ဆိုင်ဝန်ထမ်းများအား လက်တွေ့ရှင်းလင်းပြသပြီး စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်ပိုင်ရှင်များ၊ ဝန်ထမ်းများကလည်း ဆီမီးလောင်မှုတွင် ခေတ်မီ မီးသတ်ပစ္စည်းများဖြင့် စနစ်တကျ မီးငြိမ်းသတ်ခြင်းများကို လက်တွေ့ သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ခဲ့ကြသည်။



# တမူးမြို့နယ်တွင် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းအောင်မြင်ချေးငွေများ ထပ်မံပေးအပ်

တမူး မတ် ၂၇

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တမူးခရိုင် တမူးမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းဝင် ကျေးရွာများတွင် အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေများ ပေးအပ်လျက်ရှိရာ အဆိုပါ ချေးငွေများ ရယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကျေးရွာများရှိ လုပ်ငန်းများ အဆင်ပြေအောင်မြင်လျက်ရှိကြောင်း တမူးမြို့နယ် ကျေးလက်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

“တမူးမြို့နယ် ဟံလင်းကျေးရွာမှာ မြစ်မီးရောင်စံ ဆောင်ရွက်တဲ့လုပ်ငန်းတွေ အဆင်ပြေအောင်မြင်တဲ့အတွက် မတ်လ တတိယပတ်ထဲမှာ ဒုတိယအကြိမ် အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၃၀၀ ကို မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၆၅ ဦး၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၁၉ ဦးနဲ့ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူခုနစ်ဦး ပေါင်း ၉၁ ဦးအား ထပ်မံပေးအပ်ခဲ့ပါတယ်”ဟု တမူးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ပြောသည်။

ဟံလင်းကျေးရွာကို မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းဝင် ကျေးရွာအဖြစ် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်းက စတင်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ရာ လက်ရှိအချိန်တွင် သက်တမ်း တစ်နှစ်ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီး ယခုမတ်လကုန်အထိ အတိုး ငွေကျပ် ၅၅ သိန်းကျော် ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သဖြင့် ဒုတိယအကြိမ်ချေးငွေများ ထပ်မံပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **စိုးချမ်း(မုံရွာ)**

# တရားပွဲနှင့် ဆွမ်းဆန်စီမံလောင်းလှူပွဲ ကျင်းပ

လယ်ဝေး မတ် ၂၇

နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့နယ် ကျွန်းကျွန်းကျေးရွာ၌ တပေါင်းလဆန်း ၁၃ ရက်နှင့် ၁၄ ရက်တို့တွင် တရားပွဲနှင့် သံဃာတော်များအား ဆွမ်းဆန်စီမံလောင်းလှူပွဲကြီးကို ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တရားပွဲတွင် ဆရာတော်ဦးဝရဉာဏက တပေါင်းလဆန်း ၁၃ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ဆရာတော် ဦးသိဒ္ဓိပလက တပေါင်းလဆန်း ၁၄ ရက်တွင် လည်းကောင်း နိဗ္ဗာန်ရောက်ကြောင်းတရားတော်များ ဟောကြားကြပြီး မတ် ၂၃ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ပင့်သံဃာ အပါး ၁၀၀ တို့အား ဆွမ်းဆန်စီမံလောင်းလှူပွဲကို စည်ကားစွာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

# သံဖြူရပ်မြို့ခုတင် ၅၀ ဆံ့ဆေးရုံနှင့် အဝေးပြေးယာဉ်ရပ်နားစခန်းဖွင့်

သံဖြူရပ် မတ် ၂၇

မွန်ပြည်နယ် သံဖြူရပ်မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံဝင်းအတွင်း၌ တည်ဆောက်လျက်ရှိသော ခုတင် ၅၀ ဆံ့ နှစ်ထပ်ဆောင်သစ်ပြီးစီးသဖြင့် ဖွင့်ပွဲကို မတ် ၂၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါ ခုတင် ၅၀ ဆံ့ တိုးချဲ့ဆေးရုံ နှစ်ထပ်ဆောင်သစ်ကို ၂၀၁၄-၂၀၁၅ နှင့် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်များအတွင်း ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၃၈၀ ဒသမ ၂ သန်းဖြင့် တလမွန်ကုမ္ပဏီက ဆောက်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အမျိုးသား ၂၅ ခုတင်နှင့် အမျိုးသမီး ၂၅ ခုတင်ဆံ့ တစ်ဆောင်စီ၊ ခွဲစိတ်ခန်းသုံးခန်း၊ သားဖွားခန်းနှစ်ခန်းနှင့် ရေချိုးခန်း၊ ရေလောင်းအိမ်သာများ အပြည့်အစုံပါဝင်သည့် အဆောက်အအုံဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖွင့်ပွဲတွင် ဆေးရုံအဆောက်အအုံအသစ်ကို ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာလှဦး၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဦးနှင့် မြို့နယ်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာတင်ဌေးတို့က

ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးအုန်းမြင့်က ဆေးရုံဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ကာ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆေးရုံသစ်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုပြီး ဆေးကုသမှုခံယူနေကြသည့် လူနာများကို အားပေးစကားပြောကြားခဲ့သည်။

ဆေးရုံသစ်ဖွင့်ပွဲအပြီးတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ပိုင် အဝေးပြေးယာဉ်ရပ်နားစခန်းကို ဆက်လက်သွားရောက်ပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်တင်အိ၊ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင် ဦးခင်ဝင်း၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဦးနှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းမြင့်ကျော်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ သံဖြူရပ်အဝေးပြေးယာဉ်ရပ်နားစခန်းတွင် ယာဉ်ဂိတ်ခန်း ၂၀ နှင့် ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၅၈ ခန်း ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။ **ကျော်ဝင်း(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)**



မင်းမင်းလတ်(မန်းတက္ကသိုလ်)



# နွေရာသီနှင့် ရေချွေတာသုံးစွဲမှု

ဆောင်းပါး - စိန်ကြည်

ယခု နွေရာသီတွင် အယ်နီညိုဖြစ်စဉ်ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် ပူပြင်းခြောက်သွေ့မှုနှင့်အတူ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုများ တွေ့ကြုံနေရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် မိုးမကျမီ ပူပြင်းသော နွေရာသီကို ဆက်လက်ကျော်ဖြတ်ရပေဦးမည်။ မိုးကျကာလအထိ သောက်ရေ သုံးရေများ မပြတ်လပ်စေရန်နှင့် ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန်အတွက် လူတိုင်းသည် ရေကို ခြီးခြံချွေတာသုံးစွဲတတ်ဖို့ လိုအပ်ပါသည်။ ရေကို ခြွေတာသုံးစွဲရာတွင် အိမ်တွင်အသုံးပြုသောရေကို ခြွေတာခြင်း၊ စက်မှု သုံးရေကို ခြွေတာခြင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းသုံးရေကို ခြွေတာခြင်းတို့ဖြင့် ကဏ္ဍအလိုက် ခြွေတာသုံးစွဲကြရပါမည်။

**အိမ်တွင်းသုံးရေကို ခြွေတာသုံးစွဲမှု**  
အိမ်တွင်း တစ်ရက်တာရေသုံးစွဲမှုကို ခြွေတာမှုနည်းလမ်းများဖြင့် သတ်ပြုဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပါသည်။

- (က) သွားတိုက်ရာတွင် ရေပိုက်ခေါင်းဖွင့်လျက်ဖြင့် သွားတိုက်ပါက ရေကို ဖြန်းတီးရာရောက်ပါသည်။ သွားတိုက်ရာ၌ ရေကို ပိတ်ထားခြင်း၊ ရေခွက်တွင် ရေထည့်ပြီး သွားတိုက်ခြင်းဖြင့် ရေ ၃ ဒသမ ၃ ဂါလန် (၁၅ လီတာ) ကို ခြွေတာသုံးစွဲနိုင်ပါသည်။
- (ခ) ရေချိုးရာတွင် ရေပန်းမှ ရေထွက်အားကို အနည်းဆုံးအသုံးပြုနိုင်သော အနေအထားဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရေခွက်ဖြင့်ရေချိုးခြင်း၊ ဆပ်ပြာတိုက်နေစဉ် ရေပန်းကို ပိတ်ထားခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း ခြွေတာသုံးစွဲရပါမည်။ ရေချိုးရာတွင်လည်း ရေတစ်ခွက်ချင်းကို ခန္ဓာကိုယ်ပေါ်တွင် ဖြည်းညင်းစွာ လောင်းချခြင်း၊ ရေချိုးချိန်ကို ၅ မိနစ်အောက် လျော့ချခြင်းတို့ဖြင့် ရေကို ခြွေတာနိုင်ပါသည်။
- (ဂ) အိမ်ရှိ ရေပိုက်များ၊ ရေပိုက်ခေါင်းများတွင် ရေယိုစိမ့်မှု ရှိ မရှိ စစ်ဆေးပါ။ ရေပိုက်ခေါင်းမှ ရေတစ်စက်စီ စီးယိုစိမ့်နေပါက တစ်ရက်တွင် ရေစက် ၁၅၄၀၀ စက် ရေတစ်ဂါလန် (၄ ဒသမ ၅ လီတာ) ဆုံးရှုံးမှုရှိပါသည်။
- (ဃ) ပန်းကန်များ၊ အိုးခွက်များ ဆေးကြောရာတွင် ရေပိုက်ကို တောက်လျှောက်ဖွင့်ထားရပါမည်။
- (င) ရေအိမ်သာခွက်များတွင် ရေယိုစိမ့်မှု ရှိ မရှိ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ပါ။
- (စ) ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆေးသော ရေများကို အပင်ရေလောင်းရာတွင် အသုံးပြုပါ။
- (ဆ) အဝတ်လျှော်စက်များတွင် အဝတ်အနည်းငယ်ဖြင့် မလျှော်ဘဲ သတ်မှတ်အဝတ်အရေအတွက် အပြည့်ဖြင့် လျှော်ပါ။
- (ဇ) သမံတလင်း၊ ကြမ်းခင်းများ ရေဆေးရာတွင် ရေပိုက်ခေါင်းဖြင့် ရေများစွာအသုံးပြုခြင်းအစား တံမြက်စည်းဖြင့် သန့်ရှင်းရေးကို ဆောင်ရွက်ပါ။
- (ဈ) မြက်ခင်းများ၊ သစ်ပင်များ ရေလောင်းရာတွင် ရေပိုက်ခေါင်းဖြင့် မလောင်းဘဲ ရေပန်းများဖြင့် ရေလောင်းခြင်း ဆောင်ရွက်ရပါမည်။
- (ည) ကားရေဆေးရာတွင် ရေပိုက်ခေါင်းဖြင့် ရေများစွာ အသုံးပြုခြင်း မလုပ်ဘဲ ရေပန်းများဖြင့် ဆေးကြောမှုဆောင်ရွက်ရပါမည်။

**စက်မှုသုံးရေ ခြွေတာမှု**  
စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများတွင် ရေသုံးစွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ခြွေတာအသုံးပြု နိုင်သည့် နည်းလမ်းများကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ရပါမည်။  
(က) စက်ရုံ လေအေးပေးစက်များ၏ Cooling Water အတွက် အသုံးပြုသောရေများကို ရေသန့်အသုံးပြုခြင်းအစား သုံးရေများမှ ပြန်လည်သန့်စင်ထားသောရေများဖြင့် အသုံးပြုရပါမည်။  
(ခ) စက်ရုံ အလုပ်ရုံများ မိုးတွင်းအခါတွင် အဆောက်အအုံ ခေါင်းမိုးများမှ ကျသောရေများကို ရေကန်၊ အုတ်ကန်များတွင် ထည့်သွင်းသိုလှောင်

- မှု ဆောင်ရွက်ရပါမည်။
- (ဂ) စက်ရုံသုံး စွန့်ပစ်ရေများကို သန့်စင်အောင်ဆောင်ရွက်၍ ပြန်လည် အသုံးပြုခြင်း၊ စွန့်ပစ်ရေကို စိုက်ပျိုးရေးရေအဖြစ် အသုံးပြုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရပါမည်။
- (ဃ) စက်ရုံ အတွင်းအပြင်ရေပိုက်များ ရေယိုစိမ့်မှုမရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရပါမည်။
- (င) မြက်ခင်းများ၊ သစ်ပင်များအတွက် စွန့်ပစ်ရေများဖြင့် ရေလောင်းနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရေပိုက်ခေါင်းမသုံးဘဲ ရေပန်းဖြင့် ရေလောင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရပါမည်။

**စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ရေချွေတာမှု**  
စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ရေသန့်များကို မသုံးသင့်ပါ။ စိုက်ပျိုးရေးသုံးစွဲရာတွင် ရေချွေတာအသုံးပြုနိုင်သော နည်းလမ်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ရပါမည်။  
(က) ရေနည်းနည်းသာ လောင်းရန်လိုအပ်သောအပင်များကို စိုက်ပျိုးရပါမည်။  
(ခ) အပင်များ ရေလောင်းရာတွင် မြေကြီးတွင် အစိုဓာတ်ကြာကြာခံနိုင်ရေးအတွက် နံနက်စောစောအချိန်၊ နေကျချိန်နှင့် ညအချိန်များတွင် ရေလောင်းရပါမည်။  
(ဂ) နွေရာသီတွင် အပင်များ၏အခြေတွင် အစိုဓာတ်ထိန်းထားရန်အတွက် ကောက်ခွံခြောက်၊ မြက်ခြောက်၊ သစ်ရွက်ခြောက်များဖြင့် အပင်အခြေကို ဖုံးအုပ်ထားရပါမည်။  
(ဃ) စိုက်ပျိုးသီးနှံများကို ဖန်လုံအိမ်နည်းပညာအသုံးပြု၍ စိုက်ပျိုးရပါမည်။  
(င) အိမ်များ၊ စက်ရုံများက စွန့်ပစ်သောရေများဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးတွင် အသုံးပြုနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ရပါမည်။  
(စ) စိုက်ပျိုးရေးအတွက် ရေကန်များ၊ တံခံများ ပြုလုပ်၍ မိုးရေများလှောင်ထားခြင်း ဆောင်ရွက်ရပါမည်။

**မြန်မာတို့၏ ရေချွေတာမှုလေ့တွင် ဆန်ကို ရေဆေးရာမှရရှိသော ဆန်ဆေးရေများကို ကျွဲ၊ နွားများကို တိုက်ခြင်း၊ ရေချိုးရာတွင်လည်း ရေတစ်ခွက်ချင်းကို ကိုယ်ပေါ်စိုစွတ်မှုရှိအောင် ဖြည်းညင်းစွာလောင်း၍ ချိုးခြင်း၊ ချိုးရေများကို ရေမြောင်းလုပ်၍ အုန်းပင်များ၊ စိုက်ခင်းများသို့ သွယ်တန်းကာ စိုက်ပျိုးရေးအဖြစ်...**

**အခြားနိုင်ငံတွေ ရေကို ဘယ်လိုသုံးစွဲနေကြသလဲ။**  
အမေရိကန် ဆန်ဖရန်ဆွကိုမြို့တွင် ရေသုံးစွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်တွေ မလိုက်နာက အရေးယူကြောင်း၊ မိမိအိမ်ခြံရွှေ့၍ အပင်တွေကို စည်ပင်သာယာကပဲ ရေလောင်းကြောင်း၊ ပန်းပင်တွေကို ရေလောင်းချင်ရင် လက်ဆေးရေ၊ ဟင်းရွက်ဆေးရေတွေကို ညဘက် လူမမြင်အောင် ထွက်လောင်းရကြောင်း၊ မိမိအိမ်တွင် ကားဆေး၍ မရ



ရေချွေတာသည့် နည်းစနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသော နိုင်ငံခြားမှ စိုက်ခင်းတစ်ခု။

ကြောင်း၊ ကားဆေးသည့် အလုပ်ရုံ၌သာ ကားဆေးရကြောင်း၊ ကားဆေးသည့် အလုပ်ရုံကလည်း မြန်မာပြည်လိုရေပိုက်တွေနဲ့ထိုးပက်ပြီး ကားတစ်စီးအတွက် ရေများစွာမဖြန်းကြောင်း၊ ရေပန်းလေးနဲ့ ကားကိုယ်ထည်ကို စိုအောင်ဖုန်းပြီး ဆပ်ပြာတိုက်၊ ရေပန်းနဲ့ပြန်ဆေးပြီး လေမှုတ်အခြောက်ခံကြောင်း၊ ကားတစ်စီးကို ၁၀ ဂါလန်ပုံး နှစ်ပုံးခန့်သာ ရေကုန်ကြောင်း သိရပါသည်။

ရေချိုးရရှိသော စင်ကာပူနိုင်ငံသည် မလေးရှားမှရေကို ဝယ်ယူသုံးစွဲနေရသည်။ စင်ကာပူတွင် အသုံးပြုပြီးရေများမှတစ်ဆင့် ရေသန့်ပြန်လည်ထုတ်လုပ်မှုစနစ်ကို ဆောင်ရွက်ထားပါသည်။ ပင်လယ်ရေသန့်စင်စနစ်ဖြင့် ရေချို့ထုတ်လုပ်မှုစနစ်ကိုလည်း ဆောင်ရွက်နေရသော နိုင်ငံဖြစ်ပါသည်။

ရေရှားပါးသော သဲကန္တာရနိုင်ငံဖြစ်သည့် အစ္စရေးနိုင်ငံတွင် ရေကို ခြွေတာသုံးစွဲမှုအနေဖြင့် သစ်ပင်ပန်းပင်များကို ရေလောင်းရာတွင် ရေပိုက်ကလေးများဖြင့် အပင်ခြေများကို ဆက်သွယ်ကာ အပင်အရင်းတွင် ရေထွက်ရန် ရေပိုက်ကို အပေါက်ငယ်ဖောက်ပါသည်။ ညအချိန်ကျမှ ပိုက်တွင် ရေလွှတ်ပေးခြင်းဖြင့် အပင်အရင်းတွင် ရေတိုက်ရိုက်ချပေးသောစနစ်ကို ကျင့်သုံးပါသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကျောက်မီးသွေး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံမှ စွန့်ပစ်ရေများကို စိုက်ပျိုးရေးတွင် အသုံးပြုလျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံအချို့တွင် နွေရာသီ ရေရှားပါးကာလ၌ ရေအလွန်အကျွံသုံးစွဲသူများကို ရေခွန်တိုးမြှင့်ကောက်ခံခြင်း ပြုလုပ်ရန်နှင့် ရေချွေတာသုံးစွဲမှုအတွက် ပညာပေး စည်းရုံးလှုံ့ဆော်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်နေကြပါသည်။

**မြန်မာ့ရိုးရာ ရေချွေတာသုံးစွဲမှု**  
မြန်မာတို့၏ ရေချွေတာမှုလေ့တွင် ဆန်ကိုရေဆေးရာမှရရှိသော ဆန်ဆေးရေများကို ကျွဲ၊ နွားများကို တိုက်ခြင်း၊ ရေချိုးရာတွင်လည်း ရေတစ်ခွက်ချင်းကို ကိုယ်ပေါ်စိုစွတ်မှုရှိအောင် ဖြည်းညင်းစွာလောင်း၍ ချိုးခြင်း၊ ချိုးရေများကို ရေမြောင်းလုပ်၍ အုန်းပင်များ၊ စိုက်ခင်းများသို့ သွယ်တန်းကာ စိုက်ပျိုးရေးအဖြစ် အသုံးပြုခြင်း၊ မိုးတွင်းအခါတွင် အိမ်ခေါင်းမိုးကကျသော ရေများကို ရေတလျှောက်ခံ၍ ရေစုတ်၊ စဉ့်အိုး၊ အုတ်ကန်များဖြင့်ခံကာ သောက်သုံးရေအဖြစ် အသုံးပြုခြင်း၊ နွေရာသီကာလ သောက်ရေအတွက်လည်း သိုလှောင်ထားရှိခြင်းများသည် အတုယူဖွယ်ပင် ဖြစ်ပါသည်။

အချို့တောကျေးရွာများမှ အိမ်များသည် မိုးရေကို ရေစဉ့်အိုး အလုံး ၂၀ ခန့်ဖြင့် အိမ်ခြံစည်းရိုး ပတ်လည်တွင် အဖုံးအုပ်၍ သိုလှောင်ထားကြပြီး နွေရာသီ ရေရှားသောကာလတွင် သောက်သုံးရေ ချက်ပြုတ်ရေများအဖြစ် ခြွေတာအသုံးပြုကြပါသည်။ ရေစဉ့်အိုးတစ်လုံးသည် လေး ဂါလန်ဆုံရေ ထမ်းပုံး ၁၂ပုံး၊ ၄၈ ဂါလန် (၂၄၈ လီတာခန့်) ဝင်ဆုံပါသည်။ လူတစ်ယောက် သောက်သုံးရေ တစ်နေ့ သုံးလီတာ သောက်သုံးပါက ရေစဉ့်အိုးတစ်လုံးသည် လူတစ်ယောက်အတွက် ၇၂ ရက်စာ အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။ စဉ့်အိုး ၁၀ လုံး လှောင်ထားပါက လူတစ်ယောက်အတွက် ၇၂၀ ရက်၊ လူ ၄ ဦး ယောက်ရှိသော အိမ်ထောင်စုအတွက် ၁၄၄ ရက်စာ (၅ လ စာခန့်) သောက်သုံးရေအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်မည် ဖြစ်ပေသည်။ ထမင်းဟင်းချက်ရေပါ အသုံးပြုပါက ရက် ၁၀၀ ခန့်(၃ လ ကျော်)အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

သစ်ပင်၊ သစ်တောမြန်းတီးမှုနှင့် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုနှင့်အတူ နွေရာသီကာလများတွင် ပူပြင်းမှု၊ ရေပြတ်လပ်မှုများ ကြုံတွေ့ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရေပြတ်လတ်မှု တစ်နှစ်ခံစားပြီးပါက နောက်နှစ်များတွင် ထပ်မံခံစားရအောင် ကြိုတင်စီမံမှုများ ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အဓိကအားဖြင့် “ရေရရှိအောင် စုဆောင်းရမည်၊ ရရှိသောရေကို ခြီးခြံချွေတာသုံးရမည်” ဖြစ်ပေသည်။

**ကျွန်ုပ်တို့ ရေကို ဘယ်လိုချွေတာကြမလဲ။**  
ရေကိုသုံးစွဲရာတွင် ရေဖုံးကျသလောက် ပေးတာပဲ၊ ကိုယ်ကြိုက်သလောက် သုံးတာ ဘာဖြစ်လဲ... ဆိုသောသူများလည်း ပြုပြင်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ ရေရှားပါးသည့်ကာလတွင် မြို့ရေပေးဝေမှုသည် သောက်ရေသုံးရေအတွက် အဓိက အသုံးပြုရမည်ဖြစ်ရာ အပင်များ၊ မြက်ခင်းများကို စွန့်ပစ်ရေသုံးစနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ရေရရှိနိုင်သမျှ စုဆောင်းသိုလှောင်ခြင်းများကို လူတိုင်း အသိစိတ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရေချွေတာသုံးစွဲမှု နည်းလမ်းများကိုလည်း လိုက်နာကျင့်သုံးရမည် ဖြစ်ပါသည်။

လာမည့် ဧပြီလ သင်္ကြန်ကာလတွင်လည်း ရေကစားချိန် အချိန်လျှော့ခြင်း၊ ရေပုံးများ၊ ရေပိုက်ခေါင်းများဖြင့် ပက်ဖုန်းခြင်းအစား ရေပန်းပိုက်များနှင့် ကစားခြင်းဖြင့် ရေကို ခြွေတာ၍ သုံးကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ရေပြတ်လတ်သော နွေရာသီကာလတွင် လူတိုင်း ရေကို ခြွေတာသုံးစွဲခြင်းသည် မိမိကောင်းကျိုး အများကောင်းကျိုးအတွက် ငွေကြေးကုန်ကျမှု၊ လုပ်အားစိုက်ထုတ်မှုမပါဘဲ ဆောင်ရွက်နိုင်သော အတ္တဟိတ၊ ပရဟိတ လုပ်ငန်းတစ်ခုပင် ဖြစ်ပါသည်။ ။



ရေချွေတာရန်အတွက် ရေသန့်ဘူးများဆက်ကာ စိုက်ပျိုးသည့် နည်းစနစ်ကို အသုံးပြုထားသော တောင်သာမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာတစ်ရွာမှ ဟင်းသီးဟင်းရွက် စိုက်ခင်းတစ်ခု။

# ဥရောပ ယူ ၂၁ အုပ်စုပွဲတွေမှာ ပြင်သစ်တို့ အခြေအနေ ကောင်းပါ့မလား မိုးမြင့်လင်းလက်

ဥရောပ ယူ ၂၁ ချန်ပီယံရှစ်ပွဲစဉ်တွေရဲ့ အုပ်စုပွဲတွေကို မတ် ၂၈ ရက်မှာ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ဖို့ ရှိနေပါတယ်။ အုပ်စုအဆင့်ကနေပြီး နောက်တစ်ဆင့် တက်လှမ်းနိုင်ဖို့အတွက် အခု ပွဲစဉ်ရလဒ်တွေက အရေးပါနေတာမို့ အနိုင်ရလဒ်ကို ဆုပ်ကိုင်နိုင်ရေး အပြင်းအထန်ကြိုးစားလာမယ့် အသင်းတွေလည်းရှိနေပါတယ်။ လူငယ်ကစားသမားတွေဖြစ်တာမို့ ပွဲတိုင်းဟာ အပြန်အလှန် ထိုးဖောက်မှုတွေနဲ့ စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းနေဦးမှာ အမှန်ပါပဲ။

### ပြင်သစ်နဲ့မက်ဆီဒိုးနီးယား

အုပ်စု (C)မှာ ပြင်သစ်လူငယ်တွေ ငါးပွဲကစားပြီးချိန်မှာ ၁၀မှတ်ရရှိနေပြီး အုပ်စု ထိပ်ဆုံးက အိုက်စလန်နဲ့တစ်မှတ်သာ ကွာပါတယ်။ မက်ဆီဒိုးနီးယားတို့ကတော့ လေးပွဲကစားပြီး ခုနစ်မှတ်ရရှိထားလို့ တတိယနေရာမှာ ရပ်တည်နေတာကြောင့် ပြင်သစ်တို့ ထင်တိုင်းပေါက်နိုင်ဖို့နဲ့ ဒီနစ်သင်းရဲ့ နောက်ဆုံးတွေ့ဆုံပွဲမှာ ကြည့်ရင် နှစ်ဂိုးစီသာရပေမယ့် ဖြစ်ထားပါတယ်။ လောလောဆယ်မှာ ခံစစ်ပိုင်းတွင်ပေမယ့် တိုက်စစ်မှာ ပြင်သစ်တို့က အားသာချက်ရှိတာမို့ ဂိုးမပြတ်ပေမယ့် ပြင်သစ်တို့ နိုင်ပွဲရသွားနိုင်ပါတယ်။

### ခရိုအေးရှားနဲ့အက်စ်တိုးနီးယား

အုပ်စု(F)မှာတော့ ခရိုအေးရှားတို့ ငါးပွဲကစား၊ ၁၂ မှတ်ရပြီး အုပ်စု ဒုတိယနေရာမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ အက်စ်တိုးနီးယားတို့ကတော့ ခြောက်ပွဲကစားပြီး ချိန်မှာ လေးမှတ်သာရရှိထားပြီး ရုန်းကန်နေရတဲ့ အခြေအနေပါပဲ။ အက်စ်တိုးနီးယားကွင်းမှာ သွားကစားခဲ့တဲ့ ပထမပွဲစဉ်မှာ ခရိုအေးရှားတို့က အဝေးကွင်းဆိုင်ပေမယ့် လေးဂိုးပြတ်သွင်းပြီး နိုင်ပွဲရထားတာမို့ အခုပွဲမှာလည်း အိမ်ကွင်းမှာ ဂိုးပြတ်သွင်းပြီး ခရိုအေးရှားတို့ အောင်ပွဲခံဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

### ဆလိုဗေးနီးယားနှင့် ဆိုင်ယာလန်

အုပ်စု(B)မှာ ဆလိုဗေးနီးယားတို့ ခြောက်ပွဲကစား၊ ၁၂ မှတ်နဲ့ ဒုတိယနေရာမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ ဆိုင်ယာလန်တို့ကတော့ ငါးပွဲကစားပြီးချိန်မှာ ကိုးမှတ်နဲ့ တတိယနေရာမှာရှိနေတာမို့ ကြည့်ကောင်းမယ့်ပွဲပါပဲ။ ဒါပေမယ့် ဆလိုဗေးနီးယားတို့က တိုက်စစ်တက်ပြီး ဂိုးသွင်းအားလည်းကောင်းတဲ့အပြင် ခံစစ်ပိုင်းကလည်း ပြိုင်ဘက်တိုက်စစ်မှုတွေကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပါတယ်။ ဒီပွဲမှာ ဆိုင်ယာလန်တို့က ခံစစ်အားကောင်းကောင်းနဲ့ ပိတ်ဆို့ကစားမှာ ဖြစ်ပေမယ့် ဆလိုဗေးနီးယား တိုက်စစ်မှုတွေရဲ့ ကျော်ဖြတ်ဖို့သွင်းမှုတွေ ကြုံတွေ့ရပါလိမ့် မယ်။

### ဂရိနှင့်အစ္စရေး

အုပ်စု(D)မှာ ဂရိတို့လည်း လေးပွဲကစားပြီး ခြောက်မှတ်ရထားသလို အစ္စရေးတို့ကတော့ လေးပွဲကစား၊ ခုနစ်မှတ်ရရှိထားပါတယ်။ ဒီနှစ်သင်းရဲ့ တိုက်စစ် ခံစစ်ပိုင်းအားထည့်မှုက စွမ်းရည်တူနေတာမို့ အကြိတ်အနယ်ရှိမယ့် ပွဲပါပဲ။ ဂရိရဲ့ လောလောဆယ်ပွဲကစားခဲ့တဲ့ ရလဒ်တွေကို ကြည့်ရင် လက်ချင်စတိန်းကို ငါးဂိုး ပြတ်နိုင်ပြီး ဟန်ဂေရီကတော့ နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ နှုံးထားပါတယ်။ အစ္စရေးတို့ကတော့ ဟန်ဂေရီကို သုံးဂိုးပြတ်နိုင်ပြီး ပေါ်တူဂီကတော့ သုံးဂိုးပြတ်ရှုံးထားပါတယ်။ ဒီပွဲမှာ အနိုင်ရတဲ့အသင်းက အုပ်စုဒုတိယနဲ့ နောက်တစ်ဆင့်တက်ဖို့ မျှော်လင့်နိုင်တာမို့ နှစ်သင်းစလုံးနိုင်ပွဲရအောင် ကြိုးစားပါလိမ့်မယ်။

### ဘယ်လ်ဂျီယံနှင့်မွန်တီနီဂရို

အုပ်စု(A) မှာ ဘယ်လ်ဂျီယံက လေးပွဲကစား ကိုးမှတ်ရရှိနေပြီး မွန်တီ



နီဂရိုး တို့ကလည်း ငါးပွဲကစား၊ ခြောက်မှတ်ရရှိထားပါတယ်။ ဘယ်လ်ဂျီယံတို့က တိုက်စစ်မကောင်းပေမယ့် ခံစစ်လိုခြံတဲ့အသင်းဖြစ်ပြီး မွန်တီနီဂရိုးတို့ကတော့ ခံစစ်အားနည်းတဲ့အသင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လ်ဂျီယံတို့က ဒီပွဲမှာ အနိုင်ဆုံးသရေတစ်မှတ်ရရင် တောင် အုပ်စု ဒုတိယနဲ့နောက်တစ်ဆင့် တက်နိုင်ဖို့ အခွင့်အရေးရသွားပြီဖြစ်တာမို့ ဘယ်လ်ဂျီယံဟာ ဒီပွဲကို အနိုင် သို့မဟုတ် သရေရအောင် အားထုတ်ပါလိမ့်မယ်။

### အယ်လ်ဗေးနီးယားနှင့်ဟန်ဂေရီ

အုပ်စု(D)မှာ အယ်လ်ဗေးနီးယားတို့က ခြောက်ပွဲကစား၊ ရှစ်မှတ်ရရှိထားပြီး ဟန်ဂေရီတို့ကတော့ ငါးပွဲကစား၊ ခုနစ်မှတ်နဲ့ စတုတ္ထနေရာမှာရှိနေပါတယ်။ အယ်လ်ဗေးနီးယားတို့ရဲ့ ဆိုးရွားတဲ့ ခံစစ်ပိုင်းကို မပြင်နိုင်ရင်တော့ ဟန်ဂေရီတိုက်စစ်မှုတွေ အကြိုက်တွေ့ပြီး ဂိုးသွင်းမှုတွေကို ခွင့်ပြုရပါလိမ့်မယ်။ အမှတ်ပြည့်ရမှဖြစ်မယ့် ဟန်ဂေရီတို့ အောင်ပွဲခံပါလိမ့်မယ်။ ။



## တံခေါက်ကြောဒဏ်ရာကြောင့် အင်္ဂလန်နှင့်ပွဲတွင် ဟော်လန်အသင်းခေါင်းဆောင် စနိုက်ဒါ ပပါနိုင်

ဟော်လန်နာမည်ကြီး ကစားသမား ဝက်စလေစနိုက်ဒါဟာ အင်္ဂလန်နဲ့ ဝင်ဘလေကွင်းမှာ ကစားမယ့် ချစ်ကြည်ရေးပွဲမှာ လွဲချော်ဖို့ ရှိပါတယ်။ ဟော်လန်အသင်းဟာ ပြင်သစ်အသင်းကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ရှုံးနိုင်ခဲ့သွားတဲ့ပွဲမှာ အသက် ၃၁ နှစ်အရွယ် ရှိပြီဖြစ်တဲ့ စနိုက်ဒါဟာ တံခေါက်ကြောထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရသွားတဲ့အတွက် ပြိုင်ပွဲ နဲ့ လွဲချော်ဖို့ ရှိပါတယ်။ ပြင်သစ်နဲ့ ကစားတဲ့ ဒီပွဲမှာ စနိုက်ဒါဟာ ပွဲချိန် ၃၆ မိနစ်မှာ ပြိုင်ပွဲမှ ထွက်သွားခဲ့ရပါတယ်။ ဟော်လန် အသင်းခေါင်းဆောင် စနိုက်ဒါဟာ ဟော်လန်အသင်းမှာ အဓိက ဝါရင့်ကစားသမားတစ်ဦး ဖြစ်ပါတယ်။

ဟော်လန်အသင်းနဲ့ အင်္ဂလန်အသင်းတို့ဟာ အင်္ဂလန် ညပိုင်းမှာ ဝင်ဘလေ ကွင်းကြီးမှာ ချစ်ကြည်ရေးပွဲကစား ဖြစ်ပါတယ်။ ဟော်လန်အသင်းမှာ အာဂျင်ရော်ဘင်လည်း ဒဏ်ရာရထားပါတယ်။ ဗန်ပါစီ၊ ဒီဂျိုးနဲ့ ဗန်ဒါဘတ် တို့က ဦးဆောင်ကစားဖွယ်ရှိပါတယ်။

ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။

## ကိုပါနဲ့ အိုလံပစ်မှာ အကောင်းဆုံးကစားသမားဖြစ်လိုတဲ့ နေမာ

ဘရာဇီး ကြယ်တစ်ပွင့်ဖြစ်တဲ့ နေမာက လာမယ့် ကိုပါအမေရိကဖလားနဲ့ ရီယိုအိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲမှာ ဘရာဇီးကို ကိုယ်စားပြုပြီး အကောင်းဆုံး ကစားသမားဖြစ်လိုတယ်လို့ ပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။ ဘရာဇီးအသင်းဟာ ဇွန် ၄ ရက်မှ စတင် ကစားမယ့် ကိုပါအမေရိကဖလားကို ယှဉ်ပြိုင်မယ့် အသင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကိုပါအမေရိကဖလားပွဲအပြီး တစ်လခန့်အကြာ ဘရာဇီးနိုင်ငံ မှာ ရီယိုအိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲကြီး ကျင်းပဖို့ရှိပါတယ်။ စူပါစတား နေမာ ဟာ ဒီပြိုင်ပွဲနှစ်ရပ်စလုံးမှာ နိုင်ငံကို ကိုယ်စားပြုပြီး အကောင်းဆုံးကစားသမား ဖြစ်အောင် ကစားသွားမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အသက် ၂၄ နှစ်အရွယ်သာ ရှိသေးတဲ့ နေမာဟာ နိုင်ငံအသင်းဖြစ်တဲ့ ဘရာဇီးအသင်းမှာရော စပိန်ထိပ်သီး ဘာစီလိုနာအသင်းမှာပါ အောင်မြင်နေတဲ့ ကစားသမားတစ်ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ကိုပါအမေရိကဖလားနဲ့ အိုလံပစ်မှာ အကောင်းဆုံး ကစားနိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်ထားပါတယ်။ ဘရာဇီးအသင်းဟာ အဓိကပြိုင် ဘက်တွေအဖြစ် ဥရုဂွေး၊ ပါရာဂွေး အသင်းတွေနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။








## ရွန်းနေနဲ့ ဟယ်ရီကီးနီး ဘယ်သူ့ကိုရွေးမလဲ

အင်္ဂလန်နည်းပြ ခွိုင်းဟော့ဆင်အနေနဲ့ တိုက်စစ်ကို အကောင်းဆုံး ပြင်ဆင် ရာမှာ ရွန်းနေနဲ့ ဟယ်ရီကီးနီးကို တစ်သင်းတည်း ကစားဖို့ သူ့အနေနဲ့ ယုံကြည် မထားဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ ကစားပုံအနေအထားအရ အကောင်းဆုံး တိုက်စစ်ကို ဖန်တီးနိုင်မှာ မဟုတ်ဘူးလို့ လီလာပူးနဲ့ နယူးကာဆယ်ကွင်းလယ် ကစားသမားဟောင်း ဟာမန်က သတိပေးပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။ ဟယ်ရီကီးနီးဟာ ဒီနှစ်စပါးအသင်းအတွက် ပရီမီယာလိဂ်မှာ ၂၁ ဂိုးသွင်းယူထားတာပါ။ ထို့အတူ ရွန်းနေဟာလည်း အင်္ဂလန်အသင်းကို စံချိန်တင် ဂိုးသွင်းယူထားတာဖြစ်ပါတယ်။ အင်္ဂလန်နဲ့ ဟော်လန်အသင်းတို့ဟာ လာမယ့် အင်္ဂလန်မှာ ချစ်ကြည်ရေးပွဲ ကစားဖို့ ရှိနေပါတယ်။ ဒီပွဲဟာ ချစ်ကြည်ရေးပွဲဖြစ်သော်လည်း စိတ်ဝင်စားစရာ ပြိုင်ပွဲတွေထဲက တစ်ပွဲဖြစ်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ နည်းပြ ခွိုင်းဟော့ဆင်ကတော့ သူတို့နှစ်ယောက်စလုံးကို ဘယ်လိုပွဲထုတ်မယ်ဆိုတာကို စောင့်ကြည့်မယ့် အနေအထားပါ။ နှစ်ယောက်စလုံးက ခြေစွမ်းကောင်းနေတဲ့ ကစားသမားတွေ ဖြစ်နေတာကြောင့် စဉ်းစားရခက်နေပါတယ်။





# ကျေးဇူးဥပကာရလှိုက်လှဲခွာတင်ရှိခြင်း

- 
 မြန်မာနိုင်ငံ ငွေကြေးကဏ္ဍ၏ သမိုင်းတွင်နေ့ တစ်နေ့ဖြစ်သည့် ရန်ကုန်စတော့ အိတ်ချိန်း၌ စတော့ရှယ်ယာများ စတင်ရောင်းဝယ်သည့် ၂၅.၃.၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် KBZSC ငွေချေးသက်သေခံကုမ္ပဏီ ရုံးချုပ်တည်ရှိရာ Strand Square သို့ ပူးပြင်းသည့်ရာသီဥတု၌ပင် ကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ ရုံးတွင်း၊ ရုံးပြင် ပြည့်လှုံအောင် ယုံကြည်အားပေးခဲ့ကြသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအား လှိုက်လှဲခွာ ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။
- 
 ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် Fund Settlement Bank အဖြစ် ရွေးချယ်ခံရသော ကမ္ဘောဇဘဏ် အနေဖြင့်လည်း ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် အစုရှယ်ယာများရောင်းဝယ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ငွေကြေးလွှဲပြောင်းမှုများကို ချောမွေ့ မှန်ကန်၊ မြန်ဆန်စွာဖြင့် အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- 
 ယခုရှယ်ယာရောင်းချမှုများ မပြုလုပ်မှီက စတော့ရှယ်ယာရောင်းဝယ်လိုသူများ ဗဟုသုတရရှိစေရန် ရည်ရွယ်လျက် KBZSC မှ ကျင်းပပေးခဲ့သည့် ဆွေးနွေးပွဲများသို့ စိတ်ပါဝင်စားစွာ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသူများ အားလုံးနှင့် Securities Trading Accounts ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြသည့် ထောင်ပေါင်းများစွာသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအား KBZSC မှ လူကြီးမင်းတို့၏ ယုံကြည်မှု၊ အားပေးမှုတို့အပေါ် ကျေးဇူးဥပကာရ အထူးပင် တင်ရှိပါကြောင်းနှင့် နောင်တွင်လည်း ပိုမိုပြည့်စုံသော ဝန်ဆောင်မှုများဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးသွားနိုင်ရေးအတွက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း လေးစားစွာ အသိပေးအပ်ပါသည်။
- 
 Securities Trading Account မရှိသေးသူများအနေဖြင့် စာရင်းဖွင့်လှစ်လိုပါက KBZSC ရုံးချုပ်နှင့် KBZ Bank ၏ သတ်မှတ်ထားသော ဘဏ်ခွဲများ၌ စီစဉ်ပေးထားပါသဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ ဘဏ်စာရင်းဖွင့်လှစ် ထားသည့် ဘဏ်စာအုပ်မူရင်းများ ယူဆောင်လျက် ကြွရောက်နိုင်ပါကြောင်း လေးစားစွာ ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
- 
 လူကြီးမင်းတို့အနေဖြင့် စတော့ရှယ်ယာ ရောင်းဝယ်ခြင်း၌ အကျိုးအမြတ်ဖြစ်ထွန်း အောင်မြင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။



**Chairman and Board of Directors  
KBZ Bank and KBZSC Securities**

# အကောင်းဆုံး ဖုန်းအသစ်များနှင့် တောက်ပကောင်းမွန်တဲ့ အနာဂတ်ဆီသို့

- ဆင်းမိနစ်ကဒ်သုံး
- ကျယ်ပြန့်သော မျက်နှာပြင်

## ooredoo

**G9**  
၂၀,၀၀၀ ကျပ်  
တစ်နှစ်အာမခံ



**Smart9**  
၃၀,၀၀၀ ကျပ်  
တစ်နှစ်အာမခံ



**Smart10**  
၃၀,၀၀၀ ကျပ်  
တစ်နှစ်အာမခံ



3G & 2G  
စွမ်းဆောင်ရည်



2.4 လက်မ  
မျက်နှာပြင်



0.3 MP  
ကင်မရာ



ဘက်ထရီ  
1000 mAh



ဆင်းမိနစ်ကဒ်သုံး



3G  
စွမ်းဆောင်ရည်



Android



2 MP  
ကင်မရာ



ဘက်ထရီ  
1400 mAh



MP3 ဝီရိုင်း



ဆင်းမိနစ်ကဒ်သုံး



နိုင်ငံခြားသွားဖို့လား? အမ်ပီတီရဲ့ လိုတရပေါ်တယ်မှ သင့်ရဲ့ ဘတ်ဂျက်ကို ကူညီစီမံနိုင်ရန် ငွေကြေး ၃၈ မျိုးပါဝင်သော နိုင်ငံခြားငွေလဲနှုန်းသတင်းတွေကို အခမဲ့ စီစဉ်ပေးနေပါပြီ



# Portal ကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးအတွက် ဖွင့်လှစ်လိုက်ပါပြီ



အမ်ပီတီရဲ့ လိုတရပေါ်တယ်မှာ ဝိုးလေဝသသတင်းတွေကို အခမဲ့ရယူပြီး ရာသီဥတုဒဏ်ကို ကာကွယ်ရှောင်ရှားနိုင်ပါတယ်



ခေတ်မီတဲ့နောက်ဆုံးပေါ်ဖက်ရှင်တွေနဲ့ အတူရှိနေခြင်းဟာ လူတွေကြားထဲမှာ ကျွန်ုပ်တို့ထင်ပေါ်စေတယ်လေ



ဖုန်းနဲ့ရရှိထားသော နောက်ဆုံးရုစီးပွားရေးသတင်းတွေက ကျွန်တော်ရဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို အကောင်းဆုံးလုပ်နိုင်တဲ့ ယုံကြည်မှုတွေရရှိလာစေတယ်



ဂိုး!!!! သင့်ရဲ့ ဖုန်းဖြင့် အားကစားသတင်းတွေကို ဦးဆုံးတိုက်ရိုက်ရယူသိရှိနိုင်ပါပြီ



ဖျော်ဖြေရေးသတင်းတွေနဲ့ ဟာသအစီအစဉ်တွေကို ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုခြင်းက ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ နေ့ရက်တွေကို ပြုံးပျော်စေပါတယ်



အနာဂတ်က မသေချာမှုတွေနဲ့ ပြည့်နှက်နေပေမယ့်လည်း ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ နေ့ရက်အများဆုံးမှာ ဘာတွေပြုလုပ်ရမလဲဆိုတာ ဇာတာခွင်မှာ ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် သိနိုင်ပါပြီလေ



အောင်မြင်ကျော်ကြားစေမယ့် အကြောင်းအရာတွေကို သိချင်ပါသလား။ ခေတ်ရေးခေတ်တမ်းတစ်လျှောက် လူကြိုက်များသူတို့ရဲ့ ဘာအကြောင်းတွေကို ရယူသိရှိနိုင်ပါတယ်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

[www.mpt.com.mm](http://www.mpt.com.mm)

[www.facebook.com/mptofficialpage](https://www.facebook.com/mptofficialpage)

[MPTOFFICIAL](https://www.mpt.com.mm)

CALL CENTER 106 | call free 24 hours everyday

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ  
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန  
စက်မှုနည်းပညာဖြင့်တင်ရေးနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဦးစီးဌာန  
ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်  
ဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာသင်တန်းသားများခေါ်ယူခြင်း

၁။ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုနည်းပညာဖြင့်တင်ရေးနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဦးစီးဌာန လက်အောက်ရှိ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်အတွက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁ ရက်မှစတင်၍ အောက်ဖော်ပြပါ ဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာသင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	ဖွင့်လှစ်မည့်ဌာန	ဖွင့်လှစ်မည့်သင်တန်းများ	ပညာအရည်အချင်းလိုအပ်ချက်
(၁)	မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာ	(က) Post-Graduate Diploma (Structural Engineering) (ခ) Post-Graduate Diploma (Water Resources Engineering) (ဂ) Post-Graduate Diploma (Environmental Engineering) (ဃ) Post-Graduate Diploma (Environmental Planning and Management)	B.E.(Civil) B.E.(Civil) B.E.(Civil/Chemical) All B.E./B.Arch/M.B.,B.S/B.D.S./M.Sc.(Chem)/M.Sc.(IC)/ M.Sc.(Zoo)/ M.Sc.(Marine Biology)/ B.Sc(Forestry/B.Agr.Sc)
(၂)	စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ	(က) Post-Graduate Diploma (Renewable Energy Engineering) (ခ) Post-Graduate Diploma (Industrial Engineering)	All B.E All B.E
(၃)	လျှပ်စစ်စွမ်းအားအင်ဂျင်နီယာ	Post-Graduate Diploma (Renewable Energy Systems)	B.E(EP, EC)
(၄)	အီလက်ထရွန်နစ်အင်ဂျင်နီယာ	Post-Graduate Diploma(Electronic and Communication Engineering)	B.E(EC)
(၅)	မက္ကာထရွန်နစ်အင်ဂျင်နီယာ	Post-Graduate Diploma (Biomedical Engineering)	B.E(IT, EC, Mech, McE, EP)/ M.S(Engg: Phys)/ M.Sc(Phys, Specialization in Electronics)/ Bachelor of Medical Technology(B.Med.Tech)/ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတွင် လုပ်သက်(၃)နှစ်ရှိပြီး သောB.Sc(Phys) (Hons)
(၆)	ဓာတုအင်ဂျင်နီယာ	Post-Graduate Diploma(Food Technology)	B.E(Chemical)/M.B.,B.S/B.V.S/B.Ag/ B.Pharm/B.Med.Tech ဘွဲ့ရရှိသူများ၊ အစာအာဟာရဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတွင်လုပ်သက်(၃)နှစ်ရှိပြီးသော B.Sc(IC, Chy, Zoo, Bot)/ B.S(BioT.) ဘွဲ့/အလားတူဘွဲ့ရရှိထားသူများ
(၇)	ချည်မျှင်နှင့်အထည်အင်ဂျင်နီယာ	Post-Graduate Diploma(Textile Finishing Technology)	B.E(Tex)
(၈)	သတ္တုတူးဖော်ရေးအင်ဂျင်နီယာ	(က) Post-Graduate Diploma(Mine Project Management) (ခ) Post-Graduate Diploma (Environmental Impact Assessment and Environmental Management System)	B.E(Min) All B.E/B.Arch/M.B.,B.S/M.Sc/B.Sc (Forestry, Phys, Chy, Bot, Zoo)/ B.Agr.Sc ဘွဲ့/အလားတူဘွဲ့ရရှိထားသူများ
(၉)	သတ္တုဗေဒအင်ဂျင်နီယာ	Post-Graduate Diploma (Experimental Archaeometallurgy)	B.E(Met)/ B.Sc(Chy)/ B.Sc(Geol)/ B.A(Archaeo)
(၁၀)	အင်ဂျင်နီယာဘူမိဗေဒ	Post-Graduate Diploma (Engineering Geology)	B.Sc(Geol) (Hons)/B.Tech (Civil, Min, Pet) သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတွင် လုပ်သက်(၃)နှစ်ရှိပြီးသော B.Sc(Geol) ဘွဲ့ရရှိသူများ

၂။ ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားလိုသူများသည် အောက်ပါသတ်မှတ်ချက်များနှင့်ပြည့်စုံကြောင်း အထောက်အထားမူရင်းနှင့် မိတ္တူများကို တင်ပြရမည်-

- (က) လျှောက်ထားသူနှင့် ၎င်း၏မိဘနှစ်ပါး (သုံးဦးစလုံး)သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။ (နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား မူရင်း/မိတ္တူ တင်ပြနိုင်ရမည်)
  - (ခ) ပညာအရည်အချင်းလိုအပ်ချက်ပါ ဘွဲ့လက်မှတ်(မူရင်းနှင့်မိတ္တူ)တို့ကိုတင်ပြရမည်။
  - (ဂ) သင်တန်းသို့အချိန်ပြည့်တက်ရောက်နိုင်သူဖြစ်ပြီး သင်တန်းစည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာနိုင်သူဖြစ်ရမည်။
  - (ဃ) ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လျှောက်ထားရမည်။
- ၃။ သတ်မှတ်လျှောက်လွှာပုံစံများကို ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် ၂၈-၃-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့)မှစတင်ရယူနိုင်ပြီး (၂၉-၄-၂၀၁၆)ရက်(သောကြာနေ့)နောက်ဆုံးထား၍ ကိုယ်တိုင်လျှောက်ထားရမည်။လျှောက်လွှာပါအချက်အလက်များအား စိစစ်ပြီး မှန်ကန်ပါက စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားကို ၅-၅-၂၀၁၆ ရက်(ကြာသပတေးနေ့)တွင် ထုတ်ပေးမည်။
- ၄။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ် စာမေးပွဲကို ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ ကြို့ကုန်း၊ အင်းစိန်၌ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်-

နေ့ရက်	ဖြေဆိုရမည့်ဘာသာရပ်	ဖြေဆိုရမည့်အချိန်
၉-၅-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့)	အင်္ဂလိပ်စာ	(၉:၀၀)နာရီမှ(၁၂:၀၀)နာရီ
၁၀-၅-၂၀၁၆ရက်(အင်္ဂါနေ့)	သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်	(၉:၀၀)နာရီမှ(၁၂:၀၀)နာရီ

၅။ သင်တန်းအတွက် လူတွေ့စစ်ဆေးခံရန်အမည်စာရင်း(Short List)ကို ၂၅-၅-၂၀၁၆ ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ထုတ်ပြန်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်းကို ၂၇-၅-၂၀၁၆ ရက်(သောကြာနေ့)မှစ၍ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင်ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာသင်တန်း တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသူများ၏အမည်စာရင်းကို ၃၁-၅-၂၀၁၆ ရက်(အင်္ဂါနေ့)တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်။

၆။ ဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာသင်တန်းများသည် (၁)နှစ်သင်တန်းဖြစ်ပြီး ဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာသင်တန်းအသီးသီး၌ မဟာဘွဲ့သင်တန်းတက်ရောက်ရန် အရည်အချင်း ပြည့်စုံစွာအောင်မြင်သူများအား ၎င်းဘာသာရပ်တွင် မဟာဘွဲ့(၁)နှစ်သင်တန်းသို့ ဆက်လက်တက်ရောက်ခွင့်ပြုမည်။

၇။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ကြို့ကုန်း၊ အင်းစိန် ဖုန်း-၀၁-၆၄၂၄၁၃၄၃ ၀၁- ၉၆၆၅၇၅၃၃ တို့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ  
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန  
စက်မှုနည်းပညာဖြင့်တင်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဦးစီးဌာန  
ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်  
မဟာဘွဲ့သင်တန်းသားများခေါ်ယူခြင်း

၁။ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုနည်းပညာဖြင့်တင်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဦးစီးဌာန လက်အောက်ရှိ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်အတွက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန် ၁ ရက်မှစတင်၍ အောက်ဖော်ပြပါ မဟာဘွဲ့သင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	ဖွင့်လှစ်မည့်ဌာန	ဖွင့်လှစ်မည့်သင်တန်းများ	ပညာအရည်အချင်းလိုအပ်ချက်
(၁)	မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာ	(က) Master of Structural Engineering (ခ) Master of Water Resources Engineering (ဂ) Master of Geotechnical Engineering (ဃ) Master of Transportation Engineering (င) Master of Engineering in Construction Management	B.E.(Civil)(Q) B.E.(Civil)(Q) B.E.(Civil)(Q) B.E.(Civil)(Q) B.E.(Civil)(Q)
(၂)	စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ	Master of Mechanical Engineering	B.E.(Mechanical)(Q)
(၃)	လျှပ်စစ်စွမ်းအားအင်ဂျင်နီယာ	Master of Electrical Power Engineering	B.E.(Electrical Power)(Q)
(၄)	အီလက်ထရွန်နစ်အင်ဂျင်နီယာ	Master of Electronic Engineering	B.E.(Electronic)(Q)
(၅)	ကွန်ပျူတာအင်ဂျင်နီယာနှင့်သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာ	Master of Computer Engineering & Information Technology	B.E.(Information Technology)(Q)
(၆)	မက္ကာထရွန်နစ်အင်ဂျင်နီယာ	Master of Mechatronic Engineering	B.E.(Mechatronic)(Q) B.E.(Mechanical Precision and Automation)(Q)
(၇)	ဓာတုအင်ဂျင်နီယာ	(က) Master of Chemical Engineering (ခ) Master of Food Technology	B.E.(Chemical )(Q) DFT,B.E(Chemical)/ M.B.,B.S./B.V.S/B.Ag./ B.Pharm./ B.Med.Tech. ဘွဲ့ရရှိထားသူများ၊ MRes အောင်မြင်ထားပြီးသော B.Sc(IC,Chy,Zoo, Bot)/ B.S.(BioT.)ဘွဲ့/အလားတူဘွဲ့ရရှိထားသူများ
(၈)	ချည်မျှင်နှင့်အထည်အင်ဂျင်နီယာ	Master of Textile Engineering	B.E.(Textile )(Q)
(၉)	သတ္တုတူးဖော်ရေးအင်ဂျင်နီယာ	Master of Mining Engineering	B.E.(Mining )(Q)
(၁၀)	သတ္တုဗေဒအင်ဂျင်နီယာ	(က) Master of Engineering in Extractive Metallurgy (ခ) Master of Engineering in Adaptive Metallurgy	B.E.(Metallurgy)(Q) B.E.(Materials Science & Metallurgy)(Q) B.E.(Metallurgy)(Q) B.E.(Materials Science & Metallurgy)(Q)
(၁၁)	ဗိသုကာ	Master of Architecture	B.Arch(Q)

၂။ အထက်ပါမဟာဘွဲ့သင်တန်းများသည် သုတေသနကျမ်းပြုကာလအပါအဝင် အချိန်ပြည့်(၂)နှစ်သင်တန်းများဖြစ်ပါသည်။

၃။ ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားလိုသူများသည် အောက်ပါသတ်မှတ်ချက်များနှင့်ပြည့်စုံကြောင်း အထောက်အထားမူရင်းနှင့် မိတ္တူများကို တင်ပြရမည်-

- (က) လျှောက်ထားသူနှင့် ၎င်း၏ မိဘနှစ်ပါး (သုံးဦးစလုံး)သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။ (နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား မူရင်း/မိတ္တူ တင်ပြနိုင်ရမည်)
- (ခ) အသိအမှတ်ပြုတက္ကသိုလ်များမှ သက်ဆိုင်ရာအဓိကပညာရပ်ဖြင့် သတ်မှတ်ထားသည့်ဘွဲ့ရရှိပြီး မဟာဘွဲ့သင်တန်းများသို့ တက်ရောက်ရန် အဆင့်မီသူများဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) သင်တန်းသို့အချိန်ပြည့် တက်ရောက်နိုင်သူဖြစ်ပြီး သင်တန်းစည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာနိုင်သူဖြစ်ရမည်။
- (ဃ) ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လျှောက်ထားရမည်။
- (င) အပိုဒ်(၁)တွင် ဖော်ပြထားသည့် ပညာအရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်နှင့် ပြည့်စုံသူများဖြစ်ကြောင်း အောင်မြင်ခဲ့သော တက္ကသိုလ်များမှ ထောက်ခံချက်(မူရင်း)တင်ပြရမည်။

၄။ သတ်မှတ်လျှောက်လွှာပုံစံများကို ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် ၂၈-၃-၂၀၁၆ ရက်(တနင်္လာနေ့)မှစတင်ရယူနိုင်ပြီး (၂၉-၄-၂၀၁၆)ရက် (သောကြာနေ့)နောက်ဆုံးထား၍ ကိုယ်တိုင်လျှောက်ထားရမည်။ လျှောက်လွှာပါအချက်အလက်များအား စိစစ်ပြီး မှန်ကန်ပါက စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားကို ၅-၅-၂၀၁၆ ရက်(ကြာသပတေးနေ့)တွင် ထုတ်ပေးမည်။

၅။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ ကြို့ကုန်း၊ အင်းစိန်၌ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်-

နေ့ရက်	ဖြေဆိုရမည့်ဘာသာရပ်	ဖြေဆိုရမည့်အချိန်
၉-၅-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့)	အင်္ဂလိပ်စာ	(၉:၀၀)နာရီမှ(၁၂:၀၀)နာရီ
၁၀-၅-၂၀၁၆ရက်(အင်္ဂါနေ့)	သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်	(၉:၀၀)နာရီမှ(၁၂:၀၀)နာရီ

၆။ သင်တန်းအတွက် လူတွေ့စစ်ဆေးခံရန်အမည်စာရင်း(Short List)ကို ၂၅-၅-၂၀၁၆ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ထုတ်ပြန်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်းကို ၂၇-၅-၂၀၁၆ ရက်(သောကြာနေ့)မှစ၍ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ မဟာဘွဲ့သင်တန်း တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသူများ၏အမည်စာရင်းကို၃၁-၅-၂၀၁၆ ရက်(အင်္ဂါနေ့)တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်။

၇။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ကြို့ကုန်း၊ အင်းစိန် ဖုန်း-၀၁-၆၄၂၄၁၃၄၃ ၀၁- ၉၆၆၅၇၅၃၃ တို့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

**အမည်မှန်**  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ခင်ဦးမြို့နယ်၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ဝေးကုန်းချေးသန့်ခြံတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော ဦးမဲ၏သမီး အငယ်တန်းစာရေး ဒေါ်စမ်းတင်၏ အမည်မှန်မှာ ဒေါ်စန်းတင် ၅/ခဥဒ (နိုင်)၀၂၈၅၁ ဖြစ်ပါကြောင်း။  
**ဒေါ်စန်းတင်**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
ယာဉ်အမှတ် ၃၁၈/၄၃၁၇ Yinxiang 110 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်ဌေး ၈/ဆဖန(နိုင်)၀၁၈၆၉၈ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြေညာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
ကညန၊ တိုင်းရုံး(မကွေး)

**အင်္ဂလိပ်ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 4G/9766 ၏ အင်္ဂလိပ်ဖောင်းကြွဒုံးပစ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ထုတ်ပေးခဲ့သည့် ဖောင်းကြွဒုံးပစ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း)

# ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်များ ဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ(၁၈)ရက်နေ့၊ သတင်းထုတ်ပြန်ကြေညာချက်အရ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ အခွန်စည်းကြပ်နှစ်အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ဝင်ငွေခွန်အများဆုံး ထမ်းဆောင်သူလုပ်ငန်းရှင်(၁၀၀၀)ဦးအနက် “ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်” သည် “ပထမနေရာ” မှ (၄)နှစ်ဆက် ဝင်ငွေခွန်အများဆုံးထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိ ရသဖြင့် **KBZ BANK / KBZ GROUP** ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကိုဝင်း အား အထူးပင်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် နောင်နှစ်များတွင်လည်း ယခု ကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်အတွက် အခွန်ဘဏ္ဍာအများဆုံးသယ်ပိုးထမ်းဆောင်နိုင်ပြီး နိုင်ငံ အကျိုးပြုဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအသီးသီး၌ ဆတက်ထမ်းပိုးတိုး၍ ထမ်းဆောင်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းများ တောင်းအပ်ပါသည်။



ဦးအောင်မြတ်  
အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ

**Mother Trading & Construction Co.,Ltd.**

သင့် ကားတွင်း သိပ်ပူနေသလား  
စိန် ခေါ်တဲ့ အယ်လ်နီညိုကို တိမ် ပေါ်မှာ အနိုင်ယူလိုက်တဲ့  
ပိုးပွားစောင် ကားလေအေးစက်ပြုပြင်ရေးဆီသွား...  
အန္တတိကမှာ ရေခဲခွဲသင်္ဘောထဲ သင့် ကားရောက်နေသလား...  
ခံ စားသွားရမယ်။  
★ ဝန်ဆောင်မှုစိတ်ကြိုက် ဖြစ်စေရမည် ★  
တီရော့နံရံ (ကျောက်တိုင်) ပိးပျို၊ စွမ်းအားပြင်းစွာ၊ ဖာယာ၊ ဖာလာဆောင်ညွှန်၊  
၀၉ ၂၅၄၄၀၂၃၇၊ ၀၉ ၇၃၀၅၆၃၇၊ ၀၉ ၇၀၀၂၂၄၀၇၊ Hot Line: ၀၉ ၂၅၄၂၅၂၅၂

**အမည်ပြောင်း**  
နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊  
အထက (၄) သတ္တမတန်း(၁)တွင်  
ပညာသင်ကြားနေသော မောင်မင်းထက်  
ကျော်အား မောင်မင်းခန့်ဟုပြောင်းလဲ  
ခေါ်ဆိုပါရန်။

**အချို့ရည်စက်ရုံရောင်းမည်**  
ကလစ်ဘူးအချို့ရည်လုပ်ငန်း  
လုပ်ကိုင်လျက် လိုင်စင်ပါရောင်းမည်။  
ဆက်သွယ်ရန်  
ဖုန်း-၀၉-၇၉၉၈၁၄၆၃၊  
၀၉-၇၉၀၇၀၀၅၂

**YPGG ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ**  
YPGG ဂေါက်သီးရိုက်အသင်း၏ (၆၄)ကြိမ်မြောက်  
ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲကို ၂၀၁၆ခုနှစ် ဧပြီ ၁ရက် (သောကြာ  
နေ့) နံနက် ၇း၃၀နာရီတွင် (ပန်းလှိုင်ဂေါက်ကွင်း-လှိုင်  
သာယာ)တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ အသင်းသားတိုင်း  
ပါဝင်ကြရန်နှင့် အသေးစိတ်သိလိုပါက ဦးချစ် ဖုန်း-၀၉-  
၅၁၀၅၄၃၅၊ ဦးတင်ရွှေ ဖုန်း-၀၉-၅၁၆၈၁၇၈၊ ဦးကျော်ဝင်း  
ဖုန်း-၀၉-၅၁၅၄၄၀၈၊ ဦးထွန်းထွန်းဦး ဖုန်း-၀၉-  
၅၀၁၆၁၆၁၆ထံတွင် ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း**  
နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ရန်အောင်(၁)ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၄/ချမ်းအေးအနောက်၊ မြေကွက်/ဦးပိုင်အမှတ် ၄၅၊ ဧရိယာ ၀၃၁၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀  
ဒေါ်ခင်ယု(ပါ-၂)အမည်ပေါက် ဘိုးဘုရား မြေကွက်အား ဦးလှရွှေ ၁၄/ဟာသတ(နိုင်)  
၀၄၃၇၀၇ (ဘ)ဦးကန်စင်(ခ)မောင်ကြီးမှ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထားများတင်ပြပြီး  
ဘိုးဘုရားမြေကွက်အမည်ပြောင်း လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်  
ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထားခိုင်လုံစွာ  
တင်ပြ၍ နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန  
သို့ ၁၅ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန  
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**စက်ရုံဂိုဒေါင်ငှားမည်**  
တောင်ဒဂုံစက်ရုံဧက(၁)  
မြေကွက်အကျယ်  
(၁၂၀ပေx၁၂၀ပေ)  
ဂိုဒေါင်အကျယ် (၄၅ပေx၇၃ပေ)  
ဖုန်း-၀၉-၅၁၇၅၄၄၂၊  
၀၉-၅၁၇၅၉၁၊ ၀၁-၂၃၀၅၄၂၀

**မြေကွက်ရောင်းရန်ရှိသည်**  
ရန်ကုန်-ပုသိမ် ကားလမ်း  
မကြီးဘေး (၃)ဧကကျော် မျက်  
နှာဝ ပေ(၇၀၀)ကျော်၊ မိုင်တိုင်  
(၁၃-၁၄)ကြား၊ ငါးကန်မြေ၊  
ထန်းတပင်မြို့နယ်။  
ဖုန်း-၀၉-၅၀၁၆၇၆၉၊  
၀၉-၇၃၀၁၄၀၉၆

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း**  
နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ရွှေချီရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၃/  
ချမ်းအေးအရှေ့၊ မြေကွက်/ဦးပိုင်အမှတ် ၅၀၊ ဧရိယာ၀၃၁၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀  
အမည်ပေါက် ဘိုးဘုရားမြေကွက်အား ဒေါ်အေးအေးလှိုင် ၉/ပမန(နိုင်)၁၂၄၄၉၀ (ဘ)  
ဦးလှရွှေမှပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထားများတင်ပြပြီး ဘိုးဘုရားမြေကွက်အမည်ပြောင်း  
လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊  
တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာ  
ရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ၁၅ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန  
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ





### (၃၉)နှစ်ပြည့် မင်္ဂလာဆုတောင်း

အနန္တကျေးဇူးရှင်ဖြစ်ကြသည့် ဖေဖေ ဦးလှဌေး(ထွေးဦးစီး-ငြိမ်း)နှင့် မေမေ ဒေါ်ခင်စု တို့၏ ၂၈-၃-၂၀၁၆ရက်တွင် ကျရောက်သည့် မင်္ဂလာဆုတောင်းခြင်းကို ရွှေရတု၊ စိန်ရတုများတိုင် သားသမီးမြေးများနှင့်အတူ ကျန်းမာပျော်ရွှင်စွာနေနိုင်ပြီး ဘာသာသနာအကျိုး ဆက်ထမ်းပိုးတိုး၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေ။

- ချစ်သားကြီး - ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး လှိုင်ဘွားထွန်း-မခင်ချောစုစေ
- ချစ်သမီးကြီး - မဇာဇာထွန်း(လက်ထောက်မန်နေဂျာ၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် -၂၊ မန္တလေး)
- ချစ်သမီးငယ် - ကိုရဲမင်း(အထပြု)-မတင့်တင့်ထွန်း(အထပြု) အထကာ၊ ပလစ (၂)
- ချစ်မြေးများ - မောင်စွမ်းလင်းထွန်း (Grade 7)၊ မသွန်းနေဠင်ထွန်း (Grade 2)၊ မောင်ခန့်ဘုန်းထက်

ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း

### မွေးနေ့မင်္ဂလာဆုတောင်း

ဦးရန်နိုင်ဝင်း၏ ၂၈-၃-၂၀၁၆ ရက် (တနင်္လာနေ့)တွင် ကျရောက်သော မွေးနေ့မှာ နှစ် ၁၀၀ တိုင်အောင် ချစ်သောမိသားစုနှင့်အတူ ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာ နေထိုင်နိုင်ပါစေရန် ဆုတောင်းလိုက်ပါသည်။  
ဇနီး- ဒေါ်စိန်စိန်တင်  
သမီးများ- မကြော့ကေတင်၊ မလမင်းအိမ်

ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း

### စစ်တက္ကသိုလ်အမှတ်စဉ် (၃၁) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အာစရိယုပေပွဲနှင့် ကျောင်းဆင်းနှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနား ဖိတ်ကြားခြင်း

စစ်တက္ကသိုလ် အမှတ်စဉ်(၃၁) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း၏ ၆-၄-၂၀၁၆ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၂၆)နှစ်မြောက် ကျောင်းဆင်းနှစ်ပတ်လည်နေ့နှင့် ၁၉၆၆ ခုနှစ်မှ စတင်ဆုံတွေ့ခဲ့ကြသည့် **“သူငယ်ချင်းနှစ်(၃၀)”** အခမ်းအနားကို အောက်ပါအတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်-

- (က) အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနား။ နှစ်စဉ်ကျင်းပပြုလုပ်သည့် အစဉ်အလာအတိုင်း ကွယ်လွန်/ကျဆုံးလေပြီးသော သူငယ်ချင်းများအား ရည်စူး၍ ယခုနှစ်တွင် အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ပြုလုပ်ပါမည်-
  - (၁) နေ့ရက်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဧပြီ ၂ ရက် (စနေနေ့)
  - (၂) အချိန်။ နံနက် ၀၅:၀၀ နာရီ
  - (၃) နေရာ။ မိုးညှင်းစိပလွန်ကျောင်းတိုက် ဓမ္မစေတီလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
- (ခ) အာစရိယုပေပွဲ။ အောက်ပါအတိုင်းပြုလုပ်ပါမည်-
  - (၁) နေ့ရက်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဧပြီ ၂ ရက် (စနေနေ့)
  - (၂) အချိန်။ မွန်းလွဲ ၁၃:၃၀ နာရီ (အခမ်းအနားမစတင်မီ မိနစ် ၃၀ ကြိုတင် နေရာယူပေးပါရန်) ကရိုက်ဟိုက်လမ်း။
- (ဂ) မိတ်ဆုံညစာစားပွဲအခမ်းအနား။ သူငယ်ချင်းစုပေါင်း၍ ဇနီးများ၊ မိသားစုများအားလုံးအပါအဝင် အောက်ပါအတိုင်း ပြုလုပ်ပါမည်-
  - (၁) နေ့ရက်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဧပြီ ၂ ရက် (စနေနေ့)
  - (၂) အချိန်။ ညနေ ၆:၀၀ နာရီ
  - (၃) နေရာ။ မေပွားစားတော်ဆက်၊ သိမ်ကြီးရေ၊ အပေါ်ထပ်။ ကျင်းပရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း

အမည်ပြောင်း  
ဦးသန်းဇော်ဦး၏သား မိုင်းဆတ်မြို့၊ အထက၊ ပဉ္စမတန်း(C)မှ မောင်ရဲရင့်လွင်လွင် အား မောင်ရဲရင့်ဇေယဟု အမည်ပြောင်းလဲ ခေါ်ဆိုပါရန်။  
မောင်ရဲရင့်ဇေယ

ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း

ပျောက်ဆုံးကြောင်း  
ကျွန်တော်မောင်ရဲမင်းအောင် ၉/ခအစ(နိုင်)၀၁၃၀၈၅၀၀ သင်္ဘောသားလုပ်သက်စာရွက်စာတမ်းများ ပျောက်ဆုံးသွားပါ၍ အသစ်ပြန်လည်လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ပါသည်။ တွေ့ရှိပါက ဖုန်း-၀၉-၄၅၆၂၇၀၆၂ သို့ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားနိုင်ပါသည်။

### ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးမြို့၊ အောင်မင်းခေါင်ကုန်းမြေ၊ ကသစ်ဝိုင်ဓမ္မရိပ်သာ မဟာသင်္ကြန်တရားပတ် (၁၀)ရက်စဉ် ဝိပဿနာအလုပ်ပေးတရားပွဲကြီး ကျင်းပမည်

ကျေးဇူးတော်ရှင် မူလကသစ်ဝိုင် ဆရာတော်ကြီး ဟောကြားတော်မူခဲ့သော ကိုယ်တွေ့ဉာဏ်ဖြင့် ဝိပဿနာ အလုပ်ပေးတရားပေးတော်များကို သနပ်ပင်မြို့၊ ရတနာပုံမန်းကျောင်းတိုက် ကသစ်ဝိုင်ဓမ္မရိပ်သာကြီး၏ ဦးစီးနာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တတိတ္ထိမာလာဘိဝံသနှင့် တိုက်အုပ်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝန္တဓမ္မာလာ (မြို့နယ်သံဃနာယကဥက္ကဋ္ဌ) အရှင်သုမြတ်တို့၏ ဩဝါဒကိုခံယူလျက်၊ အဂ္ဂမဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ ဒေါက်တာအရှင်ကဋက ဦးတင် Ph.D(BUDDHISM) အများပြုသော တပည့်ကမ္မဋ္ဌာနာစရိယဆရာတော်အရှင်သုမြတ်တို့က ဥပနိသယမပျက် ထမ်းရွက်တော်မူကြကာ ပဲခူးမြို့၊ အောင်မင်းခေါင်ကုန်းမြေ၊ ကသစ်ဝိုင်ဓမ္မရိပ်သာကြီး၌ ၁၃၇၇ ခုနှစ် နှောင်းတန်းလဆန်း ၄ ရက် (၁၁-၄-၂၀၁၆) ရက်မှစ၍ ၁၃၇၈ ခုနှစ် တန်းလပြည့်နေ့ (၂၂-၄-၂၀၁၆)ရက် ညအထိ နေ့စဉ်၊ နေ့တိုင်း၊ ညစဉ်၊ ညတိုင်း ဟောဖော်ညွှန်ပြ ဆိုဆုံးမတော်မူကြမည် ဖြစ်ပါ၍ တရားဝင်ရောက်အားထုတ်ကြမည့် ဒုလ္လဘသံဃာတော်များ၊ သီလရှင်များ၊ ယောဂီသူတော်စင်များနှင့် ၁၀ရက်စဉ်အတွင်း အာဟာရဒါနများကို လှူဒါန်းကြမည့် အလှူရှင်များသည် အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်၍ (အချိန်မီ)ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြပြီဖြစ်ကြောင်း လေးမြတ်စွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

- ဆက်သွယ်ရန်
- ဥက္ကဋ္ဌကြီး ဦးအုန်းမြင့် ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၃၂၅၄
- အတွင်းရေးမှူးဦးသောင်းညွှန် ဖုန်း-၀၉-၇၉၆၄၇၄၄၈
- ရိပ်သာ ဖုန်း-၀၉-၈၆၅၀၉၈၀၊ ၀၉-၇၉၇၉၂၂၀၄

အကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့  
ကသစ်ဝိုင်ဓမ္မရိပ်သာ  
အောင်မင်းခေါင်ကုန်းမြေ၊ ပဲခူးမြို့

### မဟာစည်သာသနာ့ရိပ်သာ သင်္ကြန်ကာလ တရားစခန်းဝင်ရောက်မည့် ယောဂီများသိရှိရန်

- ၁။ (၈-၄-၂၀၁၆)နေ့မှ(၁၇-၄-၂၀၁၆)နေ့ထိ သင်္ကြန်တရားစခန်းကာလအဖြစ် သတ်မှတ်ပါသည်။
- ၂။ သင်္ကြန်တရားစခန်းကာလအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိပါသဖြင့် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး ရက်ရှည် တရားအားထုတ်လိုသော ယောဂီများအား လက်ခံခြင်းကို (၁-၄-၂၀၁၆) နေ့မှ (၁၇-၄-၂၀၁၆) နေ့အတွင်း ခေတ္တရပ်ဆိုင်းထားမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ သင်္ကြန်ကာလတရားစခန်း ဝင်ရောက်လိုသော ယောဂီများအား (၈-၄-၂၀၁၆) နေ့မှ (၁၂-၄-၂၀၁၆) (အကြိုနေ့) အတွင်း နံနက်(၉)နာရီမှ ညနေ(၄)နာရီအထိ နေရာချထားရေး အဖွဲ့တွင် စာရင်းသွင်း ဝင်ရောက်နိုင်ပါသည်။ လူဦးရေကန့်သတ် ထားပါ၍ သတ်မှတ် လူဦးရေ ပြည့်ပါက လက်ခံနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။
- ၄။ တရားစခန်းဝင်မည့်သူကိုယ်တိုင် -နိုင်ငံသားစစ်စစ်ရေးကဒ် (မူရင်း)၊ သင်္ကြန်ကာလ အလှူငွေ ၅၀၀/-ဖြင့်စာရင်း ပေးသွင်းပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။ (ကျန်းမာရေး မကောင်းသူများနှင့် အသက်(၁၂)နှစ်အောက်ယောဂီများ လက်ခံပါ။) မှတ်ပုံတင်မရရှိသေးသော (၁၂)နှစ်နှင့် (၁၈)နှစ်ကြား ကျောင်းသား / ကျောင်းသူများ၊ ကျောင်းသားကဒ် ယူဆောင်လာကြပါရန်။
- ၅။ အာမခံမည့်သူတစ်ဦးခေါ်ဆောင်လာရပါမည်။ ရိပ်သာမှ ချမှတ်ထားသော စည်းကမ်းများကို လိုက်နာနိုင်ရပါမည်။

ဗုဒ္ဓသာသနာ့ရိပ်သာအဖွဲ့ချုပ်  
မဟာစည်သာသနာ့ရိပ်သာ၊ အမှတ်(၁၆)သာသနာ့ရိပ်သာလမ်း  
ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။



နိုင်ငံတော်အစိုးရတပ်မတော်နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ထားသော သင်္ကြန်အတန်းများ ပြင်ဆင်ရေးအတွက် သတင်းကောင်း

နိုင်ငံတော်အစိုးရတပ်မတော်နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ထားသော သင်္ကြန်အတန်းများ ပြင်ဆင်ရေးအတွက် သတင်းကောင်း  
ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့  
ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၃၂၅၄၊ ၀၉-၇၉၆၄၇၄၄၈

ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၃၂၅၄၊ ၀၉-၇၉၆၄၇၄၄၈  
Gmail-ayenyeinchanthar.pma@gmail.com

ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း

ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း

ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း

ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း

ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း  
ဟောကြားပျော်ရွှင်စရာကောင်းခြင်း



အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း



ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ၊ ဟနွိုင်မြို့တွင် ၂၀၁၆ခုနှစ် မတ်လအတွင်း ကျင်းပပြုလုပ်သော

The 2nd ASEAN Women Entrepreneurs Forum ဝဲ့မှ ASEAN Women Entrepreneurs Network (AWEN) မှအီးပီပီအီး

“ ASEAN OUTSTANDING WOMEN ENTREPRENEURS AWARD ”

ရရှိခဲ့ကြသော မြန်မာအမျိုးသမီးစီးပွားရေးစွမ်းဆောင်ရည်များအသင်းမှ ဒေါ်လှဝတီ - ဥက္ကဋ္ဌ ၊ ဒေါ်ခင်လေး - ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) ၊ ဒေါက်တာမြတ်သိတာမြင့် - ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၃) ၊ ဒေါ်ခင်သက်မော် - တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (၁) အလုပ်အမှုဆောင်များဖြစ်ကြသော ဒေါ်ကြွေကြွေဇင် ၊ ဒေါ်အေးအေးညွန့်၊ ဒေါ်ခင်ကြူကြူသန်း ၊ ဒေါ်မြတ်သန္တာ နှင့် အသင်းဝင်များဖြစ်သော ဒေါ်ဝေဝေ ၊ ဒေါ်စန်းစန်းဦး တို့မှ ထိုက်ထိုက်တန်တန် ရရှိခဲ့ကြသည့်အတွက် မြန်မာအမျိုးသမီးစီးပွားရေး စွမ်းဆောင်ရည်များအသင်းမှ လှိုက်လှိုက်လှလှ အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း မှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။

မြန်မာအမျိုးသမီး စီးပွားရေးစွမ်းဆောင်ရည်များအသင်း

Advertisement for PUL (ပုလ) since 1996, featuring a logo and text in Burmese.

Advertisement for MCC (ကျောင်းဆူပေးပွဲ) featuring photos of students and teachers.

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးတော်၌ ၂၀၁၆ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၉၅ ဒေါ်သန်းသန်းစိုး နှင့် ဒေါ်သန္တာမြင့် တရားလို တရားပြိုင် တရားပြိုင် သန္တာမြင့် အကွက်အမှတ် ၅၂၁။ မဟာအောင်မြေအဆောက်အုံကွက်၊ မန္တလေးမြို့(ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း တာချီလိတ်ခရိုင်၊ မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်၊ ဟိုနား (စောမွန်)ရွာနေ ဦးပေတရ ၁၃/ကကန(နိုင်)၀၁၂၀၈၆၃၆၅ နှင့် ၁၃/မမန(နိုင်)၀၁၀၆၃၃၉ မိသားစု တို့သည် အိမ်အမှတ် ၂၁/၃၇၅ နှင့် ၁-၃-၁၉၉၉ ရက်မှစ၍ အတူတကွ နေထိုင်လာခဲ့ရာ ၂၂-၆-၂၀၁၅ ရက်တွင် ဦးပေတရသည် အိမ်ထောင်ရေးမောင်မြန်ပြီး မိမိသဘောဆန္ဒဖြင့် တရားမဝင်ကွာရှင်းစာချုပ်ပြုလုပ်၍ လက်ရှိနေအိမ်အမှတ် ၂၁/၃၇၅ အား ဇနီးနှင့် သားသမီးများ နေထိုင်သွားရန် စာချုပ်ချုပ်ဆို လက်မှတ်ရေးထိုး၍ နေအိမ်မှထွက်ခွာခဲ့ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၃၁) မြေကွက်အမှတ် (၃၇၈) မြေကွက်တည်နေရာ အမှတ် (၃၇၈) ရေယူသိမ့်ခွင့်လမ်း ၃၀ ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) ဦးထွန်းအောင် (ISN-044671) အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) ဂရုန်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးထွန်းအောင် (မခင်) ဒေါ်သန်းမြင့် (မိခင်) ဦးသာထွန်း (ခ) ဦးသန်းဌေး (လူမျိုးကြီး) ဦးထွန်းဆန်း (လူမျိုးကြီး) ဘဝတို့ဖြင့် အသီးသီးကွယ်လွန်သဖြင့် ကျန်မောင်နှမများဖြစ်သော ဒေါ်အေးအေးမူ (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၂၇၃၃) ဒေါ်သန်းသန်းစိန် (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၀၄၇၃) ဒေါ်မိမိမော် (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၅၄၅၆) ဦးထွန်းဆန်း (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၀၄၇၃) တို့မှ သားသမီးများတော်စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာနှင့် မိခင် မခင် အစ်ကိုတို့၏ သေစာရင်းများ ထောက်ခံကျမ်းကျိန်လွှာ (၂) စောင်တို့တင်ပြ၍ ရင်းတို့ထံမှ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်ထွဲစာအမှတ် (၁၃၅၂၂/၂၀၁၅) ရသူ ဒေါ်မင်းမင်းလှ (၁၂/အမန(နိုင်)၀၁၅၅၄၁) မှ ပါပါပေးသည့် သက်သွယ်စာရင်းကြေးအား ပါပါမရပုံသိမ်းသေးကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာတင်ပြ၍ လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၉/ပုဗ္ဗသီရိအဆောက်အုံ၊ ၀၅၀၅ ပရိကွက်ရှိ မြေကွက်အမှတ် ၀-၂၂၄၅၀၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၁၀၀ စက ဒေါ်ခင်အေးနွယ် အမည်ပေါက် နှစ် ၃၀ မြေငှားစာချုပ် မြေကွက်ကို နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၏ မှတ်ပုံတင်အမှတ်အစားအရ အထူးအမည်ပေါက် ၃၇/၂၀၁၆(၁-၃-၂၀၁၆)ဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဦးသန်းစိန် ၇/မမန(နိုင်)၀၀၆၃၃၉ (ဘ) ဦးမြသောင်းမှ မြေငှားစာချုပ်အမည်ပြောင်းလျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ခိုင်ခံ့စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်၊ ဒီကရီများ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ စ၍ ၁၅ ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၉/ပုဗ္ဗသီရိအဆောက်အုံ၊ ၀၅၀၅ ပရိကွက်ရှိ မြေကွက်အမှတ် ၀-၂၂၄၅၀၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၁၀၀ စက ဒေါ်ခင်အေးနွယ် အမည်ပေါက် နှစ် ၃၀ မြေငှားစာချုပ် မြေကွက်ကို နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၏ မှတ်ပုံတင်အမှတ်အစားအရ အထူးအမည်ပေါက် ၃၇/၂၀၁၆(၁-၃-၂၀၁၆)ဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဦးသန်းစိန် ၇/မမန(နိုင်)၀၀၆၃၃၉ (ဘ) ဦးမြသောင်းမှ မြေငှားစာချုပ်အမည်ပြောင်းလျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ခိုင်ခံ့စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်၊ ဒီကရီများ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ စ၍ ၁၅ ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၅၉၂၊ မြေကွက်တည်နေရာ အမှတ် ၅၉၂၊ နန်းပိုင်လမ်း၊ (၄၀)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ် (ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်) (ဂရုန်အရ A/RGN-၀၀၄၅၅၆) အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရုန်မြေအား တရားလိုဒေါ်ခင်အေးနွယ်နှင့် ဒေါ်ခင်အေးဦးကွယ်လွန်သဖြင့် ကျန်မောင်နှမများဖြစ်သော ဒေါ်အေးအေးမူ (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၂၇၃၃) ဒေါ်သန်းသန်းစိန် (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၀၄၇၃) ဒေါ်မိမိမော် (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၅၄၅၆) ဦးထွန်းဆန်း (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၀၄၇၃) တို့မှ သားသမီးများတော်စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာနှင့် မိခင် မခင် အစ်ကိုတို့၏ သေစာရင်းများ ထောက်ခံကျမ်းကျိန်လွှာ (၂) စောင်တို့တင်ပြ၍ ရင်းတို့ထံမှ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်ထွဲစာအမှတ် (၁၃၅၂၂/၂၀၁၅) ရသူ ဒေါ်မင်းမင်းလှ (၁၂/အမန(နိုင်)၀၁၅၅၄၁) မှ ပါပါပေးသည့် သက်သွယ်စာရင်းကြေးအား ပါပါမရပုံသိမ်းသေးကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာတင်ပြ၍ လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အမည်ပြောင်း ဦးအောင်လေး၏သမီး ကျောက်တံခါး မြို့နယ်မှ မသိမ့်ခွင့်ခံရခြင်းအား ယနေ့မှစ၍ မသိမ့်ခွင့်ခံရ ပြောင်းလဲအိမ်ထောင်စု ပါရန်။ မသိမ့်ခွင့်ခံရ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၅၉၂၊ မြေကွက်တည်နေရာ အမှတ် ၅၉၂၊ နန်းပိုင်လမ်း၊ (၄၀)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ် (ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်) (ဂရုန်အရ A/RGN-၀၀၄၅၅၆) အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရုန်မြေအား တရားလိုဒေါ်ခင်အေးနွယ်နှင့် ဒေါ်ခင်အေးဦးကွယ်လွန်သဖြင့် ကျန်မောင်နှမများဖြစ်သော ဒေါ်အေးအေးမူ (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၂၇၃၃) ဒေါ်သန်းသန်းစိန် (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၀၄၇၃) ဒေါ်မိမိမော် (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၅၄၅၆) ဦးထွန်းဆန်း (၁၂/မရက(နိုင်)၀၁၀၄၇၃) တို့မှ သားသမီးများတော်စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာနှင့် မိခင် မခင် အစ်ကိုတို့၏ သေစာရင်းများ ထောက်ခံကျမ်းကျိန်လွှာ (၂) စောင်တို့တင်ပြ၍ ရင်းတို့ထံမှ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်ထွဲစာအမှတ် (၁၃၅၂၂/၂၀၁၅) ရသူ ဒေါ်မင်းမင်းလှ (၁၂/အမန(နိုင်)၀၁၅၅၄၁) မှ ပါပါပေးသည့် သက်သွယ်စာရင်းကြေးအား ပါပါမရပုံသိမ်းသေးကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာတင်ပြ၍ လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ရွှေချိုရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၂/ရွှေချို မြေကွက်အမှတ် ၄၀၊ မြေကွက်အမှတ် ၅၉၂၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၀၂၀၀ ကျော်၊ ဦးကြည်လှ(ပါ) ၊ အမည်ပေါက် ဘိုးဘဝင်မြေကွက်အား ဦးအောင်မောင်၊ ဦးအောင်မောင် ၉/မမန(နိုင်)၀၆၂၀၀၅၊ ၉/မမန(နိုင်) ၀၇၃၃၀၅၊ (ဘ) ဦးကြည်လှမှပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထားများတင်ပြပြီး အမေ့အမှတ်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်၊ ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထားခိုင်လုံစွာ တင်ပြ၍ နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန သို့ ၁၅ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ









(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းတွင်ပါဝင်သည့် လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ အရာရှိချုပ်ရုံးကိုယ်စားပြု ယန္တရား ယာဉ်များအား တွေ့ရစဉ်။ (သတင်း၊ စာမျက်နှာ-၆) (သတင်းစဉ်)

မြန်မာ့အလင်း - စာတည်းဖုန်း: ၀၆-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့: ၀၆-၃၆၁၄၂၊ ဖက်စ် ၀၆-၃၆၁၄၂၊ ဝက်စ် ၀၆-၃၆၁၄၂၊ အင်တာနက်: www.mmalin.mpt@gmail.com, www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

လူနေမှုအရွေ့ တစ်ခုနှင့်အတူ အဆင့်မီသော မြို့ပြသစ်ဆီသို့  
စာမျက်နှာ-၁၂

ကမ္ဘာ့ပလားခြေစစ်ပွဲနောက်ဆုံးပွဲအဖြစ် လက်ဘနွန်နှင့် မြန်မာယှဉ်ပြိုင်မည်  
စာမျက်နှာ-၁၄

**Water Festival PROMOTION 2016**

Thiriyadanar Wholesale Market Compound Building : G3, Room No. 46-52 သီရိရာဇာ လက်ကားဈေးဝင်း၊ သုဝဏ္ဏလမ်း၊ အောင်မင်္ဂလာအဝေးပြေးကားဝင်းအနီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့

# Special UP TO Discount 60%

Get Cash Voucher **Ks 20,000** on every Purchase Ks 200,000

**15 March - 15 May ,2016**

Lighthouse every moment

GRAND FOX

www.grandstylemm.com  
GrandStyleMM  
TEL +95-11224217, +95-95088488